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Jest herb powiatu

Rynek Kolbuszowski (widok z dachu koúcio≥a).            Fot. Edward Popiel.

Brπzowy medal
dla Aliny Czachor
Sekcja kolarstwa gÛrskiego przy Uczniowskim

Klubie Sportowym "DwÛjka" w Kolbuszowej zosta-
≥a za≥oøona w dniu 10.08.1999 r.

cd. na str. 13

"SSSSSztuka to wielkie ucho
i wielkie oko �wiata"
"Sztuka to wielkie ucho i wielkie oko úwiata" - powie-

dzia≥ JÛzef Conrad Korzeniowski. Nie sposÛb nie zgodziÊ siÍ
z tymi s≥owami, bowiem przecieø dziÍki niej inaczej patrzy-
my na úwiat, dostrzegamy to, czego na co dzieÒ nie widzi-
my, a zarazem stajemy siÍ bardziej otwarci i wraøliwsi.

cd. na str. 7

Przy rowerze Alina Czachor. Stojπ od lewej: Micha≥ Franczyk - sekretarz, Zbigniew Chmie-
lowiec - burmistrz, Jan Dypa - kierownik sekcji, Jerzy Sitko - prezes UKS "DwÛjka".

cd. na str. 2

Komisja Heraldyczna przy MSWiA w Warszawie, w
uchwale z dnia 19 kwietnia br. wyrazi≥a pozytywnπ opiniÍ
w sprawie projektu herbu powiatu kolbuszowskiego. RÛwnieø
Minister Spraw WewnÍtrznych i Administracji opierajπc siÍ

M≥odzi uczestnicy pleneru (fot. D. Haptaú)
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Podczas imprezy obecni byli przedstawiciele w≥adz samorzπ-
dowych miÍdzy innymi: Burmistrz MiG Kolbuszowa Zbigniew
Chmielowiec, Starosta Kolbuszowski Zbigniew Lenart, Z-ca Burmi-
strza MiG Kolbuszowa Jan Zuba, Wiceprzewodniczπcy Rady Miej-
skiej w Kolbuszowej JÛzef Fryc, a takøe: Komendant WojewÛdzki
PSP w Rzeszowie st. bryg. Andrzej Stopa, cz≥onek Zarzπdu Woje-
wÛdzkiego Zwiπzku OSP Stanis≥aw Kosiorowski, Komendant Po-
wiatowy PSP w Kolbuszowej JÛzef Halat, Wiceprezes Zarzπdu Po-
wiatowego Zwiπzku OSP w Kolbuszowej Tadeusz Serafin.

UroczystoúÊ rozpoczÍ≥a siÍ o godz. 14.30 zbiÛrkπ wszystkich
przyby≥ych jednostek OSP, po czym nastπpi≥ przemarsz straøakÛw
do miejscowej kaplicy, gdzie zosta≥a odprawiona Msza åw. , konce-
lebrowana przez ks. Dziekana Stanis≥awa WÛjcika, ks. Pra≥ata

"Bogu na chwa≥Í, ludziom na ratunek"
W dniu 07.07.2002 r. OSP w ZarÍbkach ob-

chodzi≥a swoje 55-lecie. Z tej okazji odby≥a siÍ
uroczystoúÊ wrÍczenia sztandaru.

Kazimierza Szkaradka oraz ks. Penitencjarza Ryszarda Kiwaka w
intencji straøakÛw, na ktÛrej poúwiÍcono sztandar.

Po naboøeÒstwie wszyscy uczestnicy udali siÍ na plac szko≥y
podstawowej, gdzie odby≥a siÍ g≥Ûwna uroczystoúÊ - wrÍczenie sztan-
daru. Licznie zebranych goúci przywita≥ Prezes OSP ZarÍbki Adam
Stolarz. Po przybliøeniu historii ZarÍbek przez Wiceprezesa Paw-
≥a Mokrzyckiego, g≥os zabra≥ m.in. Burmistrz MiG Kolbuszowa
Zbigniew Chmielowiec, ktÛry podziÍkowa≥ straøakom za wielolet-
nia s≥uøbÍ oraz oddanie tak szczytnemu celowi jakim jest niesienie
pomocy innym.

Sztandar to symbol, znak rozpoznawczy, to wielkie wyrÛønie-
nie. Jak powiedzieli straøacy, bÍdπ go dumnie unosiÊ ku gÛrze na
wszelkich uroczystoúciach i godnie reprezentowaÊ swojπ miejscowoúÊ.

Po uroczystoúci zaproszeni goúcie oraz straøacy udali siÍ na po-
czÍstunek do Domu Straøaka, gdzie moøna by≥o siÍ napiÊ napojÛw
ch≥odzπcych oraz sprÛbowaÊ pieczonej kie≥baski i bigosu, natomiast
wieczorem odby≥a siÍ zabawa taneczna.

S.L.

Z tym przekonaniem organizatorzy II
OgÛlnopolskiego Pleneru Malarskiego "Kolbu-
szowa 2002" (Biuro Wystaw Artystycznych w
Rzeszowie, Gimnazjum nr 2 im. Jana Paw≥a II
w Kolbuszowej, Szko≥a Podstawowa nr 2 im. K.
K. BaczyÒskiego w Kolbuszowej, Miejski Dom
Kultury w Kolbuszowej, Urzπd Miasta i Gmi-
ny w Kolbuszowej i Zwiπzek Polskich ArtystÛw
i GrafikÛw w Rzeszowie) przystπpili do pracy.

Od 26 czerwca do 13 lipca 2002 roku Kol-
buszowa goúci≥a wybitnych artystÛw malarzy
z ca≥ej Polski. W tej grupie znaleüli siÍ ubie-
g≥oroczni uczestnicy pleneru oraz, co bardzo
nas cieszy, nieznane nam jeszcze "artystycz-
ne dusze". Komisarzem II OgÛlnopolskiego
Pleneru Malarskiego "Kolbuszowa 2002" - po-
dobnie jak w roku poprzednim - zosta≥a pani
Krystyna Suss-Aksamit z Rzeszowa. Wraz z
niπ trzy tygodnie w naszym miasteczku spÍ-
dzili: Janina OøÛg-Czarnowska z Rzeszowa,
Stanis≥aw Wacht z Warszawy, Jan Wozowicz
z Mielca, Magdalena Sikora z Rzeszowa, Iwo-
na Zaborowska z Rzeszowa, Franciszek Frπ-
czek z Krzemienicy, Stanis≥aw Wiúniewski z
Krakowa, Renata Szyszlak z Rzeszowa, Ma-
ria SiteÒ z Rzeszowa, Katarzyna Czuchnow-

ska z Rzeszowa, Cyprian Bie≥aniec z Lublina,
Jacek Niewieczerza≥ z Be≥chatowa, Jacek Spi-
sacki z Bia≥ej Podlaskiej z synem Adamem,
Wojciech Trzyna z Rzeszowa, Jan Majczak z
Rakszawy, Lechos≥aw Koz≥owski z £odzi i
Maksymilian Starzec z Kolbuszowej.

Goúcie sprawiali wraøenie zadowolo-
nych, odpowiada≥y im warunki mieszkaniowe
(nocleg w szkole), smakowa≥y posi≥ki (wyøy-
wienie w szkolnej sto≥Ûwce), ale przede wszyst-
kim ujÍ≥a ich atmosfera, ktÛra towarzyszy≥a
ca≥emu przedsiÍwziÍciu. Tworzy≥a jπ niewπt-
pliwie sympatia okazywana na co dzieÒ przez
mieszkaÒcÛw Kolbuszowej, typowo wakacyjna
pogoda, a co rÛwnieø nie jest bez znaczenia-
øyczliwoúÊ sponsorÛw.

Owoce prawie trzytygodniowego pobytu
w Kolbuszowej by≥y widoczne podczas werni-
saøu. Na zakoÒczenie pleneru zorganizowano
bowiem roboczπ wystawÍ, ktÛrπ moøna by≥o
podziwiaÊ na szkolnym korytarzu w budynku
Gimnazjum nr 2 im. Jana Paw≥a II. Obok dzie≥
profesjonalnych artystÛw na wernisaøu by≥y
prezentowane takøe prace dzieci i m≥odzieøy
ze szkÛ≥ podstawowych i gimnazjÛw. Organi-
zatorzy pleneru zaprosili bowiem do udzia≥u
w nim uzdolnionych uczniÛw ze szkÛ≥ z tere-

"SSSSSztuka to wielkie ucho
i wielkie oko �wiata"

nu Miasta i Gminy Kolbuszowa. W ten sposÛb-
uczπc siÍ i bawiπc- trzydzieúcioro m≥odych mi-
≥oúnikÛw sztuki mi≥o rozpoczÍ≥o swoje art-
styczne wakacje. Byli wúrÛd nich: Aneta
Droødø, Magdalena Czachor, Paula Starzec,
Katarzyna Fus, Edyta Kornak, Izabela Wπsik,
Katarzyna Kwas, Maria £agowska, Marzena
Szko≥a, Marcelina Siwiec, Magdalena Serafin,
Monika Styga, Kinga Frankiewicz, Agnieszka
Kiwak, Barbara Starzec, Urszula Kosiorow-
ska, Aleksandra OøÛg, Katarzyna Haptaú,
Martyna Kury≥o, Natalia Grabiec, Ewa P≥o-
dzieÒ, Agnieszka Lis, Magdalena MendoÒ,
Jolanta Ko≥odziej, Joanna Skowron, Emilia
Bardan, Ma≥gorzata Orzech, Piotr Starzec,
Mariusz Sasiela i Pawe≥ Migut.

Codziennie w godzinach od 9 do 14 pod
opiekπ nauczycieli i pod kierunkiem artystÛw
m≥odzieø uczy≥a siÍ i zdobywa≥a cenne infor-
macje, zarÛwno teoretyczne jak i praktyczne.
Wykorzystali je z pewnoúciπ przy tworzeniu
swoich prac. A te, tak jak i obrazy artystÛw
malarzy, mogliúmy podziwiaÊ 12 lipca 2002
roku na wspomnianym juø roboczym wernisa-
øu poplenerowym.

Plener dobieg≥ koÒca, wystawa opuúci≥a
KolbuszowÍ, ale do niej powrÛci- na wiosnÍ. W
miÍdzyczasie bÍdπ mogli jπ oglπdaÊ mieszkaÒ-
cy Mielca i Rzeszowa. A w roku nastÍpnym-
zgodnie  z obietnicπ burmistrza odbÍdzie siÍ
III OgÛlnopolski Plener Malarski "Kolbuszo-
wa 2003" - o czym z przyjemnoúciπ w imieniu
organizatorÛw informujÍ.

Magda Kornak

cd. ze str. 1

Przemarsz Orkiestry DÍtej MDK oraz straøakÛw do kaplicy.

Zebranych goúci wita prezes OSP ZarÍbki p. Adam Stolarz.
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Znowu zabito ksiêdza!

W nocy z 4 na 5 lipca br. w mieszka-
niu obok koúcio≥a w Hucie Komorowskiej
zamordowano ksiÍdza proboszcza Paw≥a
SobczyÒskiego. Oprawcy zwiπzali ksiÍdza
i pobili. Zabrali jego samochÛd i podpalili w
lesie. Napad i morderstwo nie wskazuje na
t≥o rabunkowie. Niczego nie zabrano. Dla-
czego musia≥ zginπÊ w takich okoliczno-
úciach. Dlaczego bestialsko ginπ ksiÍøa i lu-
dzie úwieccy, koledzy zabijajπ kolegÛw,
matki dzieci ...? Dlaczego kryzys gospodar-
czy idzie w parze z kryzysem moralnym?

Ksiπdz proboszcz Pawe≥ SobczyÒski

urodzi≥ siÍ w marcu 1937r. w Kolbuszowej
jako jedno z czworga dzieci Romana Sob-
czyÒskiego, pracownika telekomunikacji i
Anny z BoroniÛw. Ksiπdz Pawe≥ by≥ z na-
tury cz≥owiekiem skromnym, poboønym i
otwartym dla ludzi. Od dziecka by≥ mini-
strantem, a w m≥odym wieku pracowa≥ w
koúciele jako zakrystianin i uczy≥ siÍ w Li-
ceum dla Pracujπcych. UkoÒczy≥ Semina-
rium Duchowne w Przemyúlu i w 1967r.
otrzyma≥ úwiÍcenia kap≥aÒskie. PÛüniej
pracowa≥ jako wikariusz w diecezji przemy-
skiej, w Wysokiej Strzyøowskiej, w Stanach

Z g≥Íbokim øalem, a zarazem z wiarπ w zmartwychwastanie
zawiadamiamy, øe w nocy z 4 na 5 lipca 2002 roku zosta≥

zamordowany na plebanii w Hucie Komorowskiej
Pierwszy proboszcz tej Parafii

Ks. Pawe≥ SOBCZY—SKI
Odszed≥ do Pana w 65 roku øycia, 35 roku kap≥aÒstwa

po 11 latach gorliwego duszpasterzowania
w Hucie Komorowskiej.

Prosimy o modlitewnπ pamiÍÊ o Zmar≥ym.
Pogrπøeni w øa≥obie:

Cz≥onkowie Rodziny, Parafianie Huty Komorowskiej,
Kap≥ani Dekanatu Raniøowskiego i Kolbuszowianie.

ko≥o Bojanowa, w Uhercach, w Ko≥aczy-
cach, w Rakszawie, w Borownicy, w Birczy,
a od jedenastu lat jako proboszcz w nowo
utworzonej parafii w Hucie Komorowskiej
ko≥o Majdanu KrÛlewskiego, gdzie w nocy
z 4/5 lipca zosta≥ zamordowany. Ksiπdz pro-
boszcz Pawe≥ SobczyÒski mia≥ pierwszπ
czÍúÊ pogrzebu w Hucie Komorowskiej a
drugπ, tego samego dnia (10 lipca br.), w ro-
dzinnej parafii w Kolbuszowej. Spoczπ≥ na
kolbuszowskim cmentarzu.

(-)

W tle rzπdowych przetasowaÒ,pojawi≥a
siÍ jakaú lustracyjna aferka z by≥ym juø Belkπ.

Pisemko Trybuna bez Ludu donios≥o, øe
Rzecznik Interesu Publicznego, Bogus≥aw Ni-
zieÒski szykowa≥ wniosek o wszczÍcie postÍ-
powania lustracyjnego.

Rzecznik zaprzeczy≥, ale Trybuna dalej siÍ
upiera, øe Belka poda≥ siÍ do dymisji, poniewaø
obawia siÍ lustracji. Tytu≥ artyku≥u ,, Bomba juø
nie tyka" sugeruje, øe w≥aúnie Belka by≥ tπ bom-
bπ, ktÛra mia≥a uderzyÊ w rzπd ,,ale rykosze-
tem rÛwnieø w prezydenta".Bardzo to dziwna
historia, bo na ogÛ≥ ubeccy donosiciele,sprze-
dajne gnidy, sowieccy kapusie, cieszπ siÍ uzna-
niem redaktorÛw partyjnego organu by≥ego
peerelu. Wielu z nich piastuje wysokie stano-
wiska i towarzyszom  to w øaden sposÛb nie
przeszkadza. A w tym wypadku odwrotnie...
Co siÍ kryÊ moøe za tymi insynuacjami? Czy
tylko bezsilna z≥oúÊ, øe ktoú siÍ im urwa≥ z po-
stronka, czy coú jeszcze?

Przewaga Polski ubeckiej nad Polskπ de-
mokratycznπ polega na tym, øe agenci peere-
lu wiedzπ duøo duøo wiÍcej niø my. Majπ bo-
gatπ wiedzÍ o przesz≥oúci ukradzionπ z archi-
wÛw MSW i dowolnie sobie tymi materia≥ami
obracajπ. Mogπ wsadzaÊ wtyki do prawico-
wych partii, by je w stosownym momencie roz-
bijaÊ, mogπ tworzyÊ lobby na rzecz Gazpromu,
sterowaÊ ustawami, uruchamiaÊ prowokato-
rÛw przed wyborami, utrudniaÊ øycie porzπd-
nym ludziom, wygrywaÊ intratne przetargi...

Ich g≥Ûwny organ prasowy, tygodnik trzody
chlewnej, nie ustaje w opluwaniu wszystkie-
go, co dobrze s≥uøy Polsce. PojÍcie ,,patrio-
tyzm" jest im obce, wiÍc nie sπ skrÍpowani
narodowym interesem. Nie majπ øadnych opo-
rÛw, by zniszczyÊ demokratyczny ≥ad, jeøeli
tylko jest im to z jakichú wzglÍdÛw potrzeb-
ne. ZakoÒczona w≥aúnie likwidacja UrzÍdu
Ochrony PaÒstwa jest symbolicznym gestem
zwyciÍstwa komunistycznej bezpieki nad pol-
skim paÒstwem. Nie lubiπ tego paÒstwa i nie
majπ zamiaru go chroniÊ.BezwzglÍdna czyst-
ka personalna przeprowadzona przy okazji
przemiany UrzÍdu w AgencjÍ BezpieczeÒstwa,
daje pojÍncie o czyje bezpieczeÒstwo dbaÊ
bÍdπ  obecnie owi agenci.

Poniewaø úpiewa≥em kiedyú ,,øeby Pol-
ska by≥a Polskπ", czÍsto bywam pytany,co sπ-
dzÍ o obecnej sytuacji. Z przykroúciπ muszÍ
stwierdziÊ, øe nie ma ona nic wspÛlnego z nie-
gdysiejszymi marzeniami o wolnej Polsce. Øy-
jemy w Polsce ubeckiej, rzπdzi nami k≥amstwo,
z gospodarkπ opartπ na z≥odziejstwie, z sπda-
mi øyczliwymi dla mordercÛw, z øenujπcym
parlamentem  i umÍczonym spo≥eczeÒstwem.
A piosenka ,,øeby Polska.." jak przed laty, jest
dok≥adnie zakazana we wszystkich mediach
elekronicznych.

Panowie Polacy - trzeba coú z tym zro-
biÊ!

Jan  Pietrzak
Przedruk -,,TS" 28(721) 2002

Polska  Ubecka Nowootwarty

Zak³ad Us³ug
Pogrzebowych

EDEN
Oferuje:

kompleksowe us³ugi
pogrzebowe

pomniki - grobowce
dy¿ur ca³odobowy

najni¿sze ceny w regionie
siedziba:

Kolbuszowa - obok ko�cio³a
pw. �w. Brata Alberta

punkt:
Cmolas - obok ko�cio³a

tel. 227 27 67, kom. 0 691
947 855

Miros³aw Niedzielski
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Z dziejów kolbuszowskich szkó³ i ich patronówZ dziejów kolbuszowskich szkó³ i ich patronów

Nauczyciele siedzπcy od lewej: Stanis≥aw Nowak, Eugenia Sarapuk, Joanna Siekierska, kier. Jan
Sarapuk i Janina Augustynowicz. ZdjÍcie z pocz. lat 50 XX w.

Szko≥a øeÒska. Budynek w latach 1907 - 1967,

Szko≥a Podstawowa Nr 2 im.  Krzysztofa Kamila BaczyÒskiego w Kolbuszowej

Rankiem 26 lipca, od Weryni wjecha-
≥y do miasta pierwsze radzieckie czo≥gi.
Radziecka czo≥Ûwka pancerna nie podjÍ-
≥a walki z Niemcami, ale ukry≥a siÍ po-
miÍdzy zabudowaniami gospodarczymi
Kolbuszowian. Jeszcze nastÍpnego dnia
Niemcy nadal uciekali przez KolbuszowÍ
ze wschodu na zachÛd. 31 lipca Niemcy
zasypali ogniem dzia≥ z gÛrki, spod B≥o-
nia radziecki batalion wjeødøajπcy do

SiÛdma klasy Szko≥y ØeÒskiej w 1947 roku. Nauczyciele siedzacy od lewej: ks. Stanis≥aw Su≥kowski,
Florentyna BaÒska, Eløbieta Jab≥oÒska, Maria Gruszka, Joanna Siekierska, Maria GÛrka i Wincenta
DudziÒska.

Kolbuszowej od We-
ryni. Spod DÍbicy
ruszy≥a niemiecka
kontrofensywa. W
Kolbuszowej i jej
okolicach rozwinÍ≥a
siÍ krwawa bitwa,
trwajπca 36 godzin,
po ktÛrej Niemcy

zostali wyparci na zachÛd. Wielu PolakÛw
wÛwczas czeka≥o na powrÛt do kraju
przedwojennego rzπdu burøuazyjno-de-
mokratycznego. Tymczasem Sowieci
przynieúli nam wiadomoúci o polskim
"prawitielstwie" powsta≥ym w Moskwie.
15 sierpnia 1944r. powo≥a≥a siÍ w Kolbu-
szowej, pod opiekπ radzieckiego komen-
danta pu≥kownika Saburowa, Rada Po-
wiatowa i Miejska. 4 sierpnia zosta≥o
utworzone wojewÛdztwo rzeszowskie na
zachodnich terenach przedwojennego wo-
jewÛdztwa lwowskiego.

Jego centralnπ i wschodniπ czÍúÊ
wcielono do ZSRR. Z inicjatywy JÛzefa
Stalina tworzy≥y siÍ na terenach wyzwo-
lonej Polski komitety PPR-u na szcze-
blach wojewÛdzkich i powiatowych. Wa-
c≥aw Januszewski, przedwojenny kierow-
nik Szko≥y ØeÒskiej w Kolbuszowej wziπ≥
siÍ ochoczo do pracy by 1 wrzeúnia 1944r.
rozpoczπÊ nowy rok szkolny. Po Niemcach
szko≥a pozbawiona by≥a ≥awek, tablic i in-
nych pomocy dydaktycznych. W budynku
Szko≥y ØeÒskiej podjÍ≥a naukÍ Szko≥a
MÍska, gdyø jej budynek by≥ zniszczony.

Liczba uczennic tej szko≥y w tym
czasie by≥a niewielka, a nauczycielkami
zosta≥y zaraz po wojnie: Florentyna BaÒ-
ska, Maria Gruszka, Maria Przyby≥owa,
Zofia KoczoÒ, Joanna Siekierska, Natalia
Babko podjÍ≥a pracÍ, ale w listopadzie te-
goø roku zosta≥a aresztowana i wywiezio-
na jak oko≥o 300 Kolbuszowian do ≥agrÛw
w ZSRR. Pani Natalia pracowa≥a w kuch-
niach i pralniach obozowych pod Lenin-
gradem, potem na Uralu do jesieni 1947r.

Nauczyciele, ktÛrzy podjÍli pracÍ w
jesieni 1944r, byli wynÍdzniali przez woj-
nÍ. PensjÍ najpierw otrzymywali w natu-
rze - w øywnoúci z darÛw UNRA, od Polo-
nii AmerykaÒskiej. PÛüniej otrzymywali
wynagrodzenie w pieniπdzach, ale na po-
czπtku by≥y to racje g≥odowe. W sierpniu
1945r. budynek szkolny zajÍ≥o wojsko, by
zwalczaÊ tzw. bandy rabunkowe i poli-
tyczne ukrywajπce siÍ po lasach.

Wiosnπ 1944r. Kolbuszowianie obserwo-
wali jak rodziny volksdojczÛw po cichu i
skrzÍtnie opuszczajπ miasto i wyjeødøajπ do
Krakowa. 20 lipca 1944r., najpierw cywile
potem, niemieckie wojsko w pop≥ochu ucieka-
li przez KolbuszowÍ.



5przeglπd KOLBUSZOWSKINr 112

Dawni w³a�ciciele Kolbuszowej
Hrabiowie Tyszkiewiczowie

W czasach I Rzeczypospolitej Tyszkiewi-
czowie øenili siÍ z cÛrkami znamienitych ma-
gnackich rodÛw, takich jak: Czartoryscy, Cze-
twiertyÒscy, Radziwi≥≥owie, Sapiehy, Wiúnio-
wieccy, Lubomirscy, Potoccy, Poniatowscy
itd.Tyszkiewiczowie s≥uøyli gorliwie koúcio≥om
chrzeúcijaÒskim i ojczyünie, gospodarujπc na
swoich majπtkach. RÛd ten, jak piszπ history-
cy-genealogowie, wyda≥ w XVIII wieku dwÛch
biskupÛw, jednego wileÒskiego, drugiego
ømudzkiego, jednego hetmana, dziesiÍciu wo-
jewodÛw, oúmiu urzÍdnikÛw ministerialnych,
szeúciu kasztelanÛw, kilku urzÍdnikÛw dwor-
skich, kilku kanonikÛw, dostojnikÛw zakon-
nych i genera≥Ûw, jednego marsza≥ka sejmowe-
go. W XIX wieku Tyszkiewiczowie-Kaleniccy,
zawsze tytu≥ujπcy siÍ panami na £ohojsku i
Berdyczewie, chociaø majπtek berdyczewski
stracili, stworzyli nowπ liniÍ swojego rodu, li-
niÍ panÛw na Birøach na Ømudzi, Dubinkach
i Wo≥oøynie na Bia≥orusi na Bia≥opolu na Ki-
jowszczyünie, na Oczeretnej nad Morzem
Czarnym, no i na Kolbuszowej. Kolbuszowskπ
liniÍ TyszkiewiczÛw stworzy≥a para ma≥øeÒska
Jerzy Janusz i Franciszka £ucja z Lubomir-
skich Tyszkiewiczowie, posiadajπcy siedmioro
potomstwa w tym piÍciu synÛw. Jednak los dla
tego rodu nie by≥ pomyúlny. Zmieni≥y siÍ cza-
sy. Upad≥ feudalizm. Zrodzi≥y siÍ has≥a wolno-
úci ludzi. Ale jak na razie Jerzy Janusz i Fran-
ciszka £ucja Tyszkiewiczowie øyli w epoce pÛü-
nego polskiego feudalizmu. WiÍksza czÍúÊ ich
dzieci przeøy≥a upadek tej epoki i narodziny
nowego ustroju-kapitalizmu. O øyciu Jerzego
Janusza Tyszkiewicza pozosta≥y skπpe wiado-
moúci. Geneaolog, Kacper Niesiecki pisze, øe
Janusz Jerzy urodzi≥ siÍ w 1768r., jako drugi
syn Stanis≥awa Antoniego Tyszkiewicza i Ewy
z Bia≥≥ozorÛw, piszπcych siÍ panÛw na £ohoj-
ski i Berdyczewie, ale na Poniemuniu i Upicie,
majπtkach posagowych Ewy i dokupionych juø
w ma≥øeÒstwie majπtkach Balwierzyszki i
Srednik. Mieszkali na zamku w Poniemuniu
nad Niemnem i tu urodzi≥ siÍ zapewne Janusz
Jerzy Tyszkiewicz. Zamek w Poniemuniu by≥
rÛwnieø domem m≥odego ma≥øeÒstwa, Janusza
Jerzego i Franciszki £ucji TyszkiewiczÛw.
WiÍkszoúÊ ich dzieci urodzi≥a siÍ w Poniemu-
niu z wyjπtkiem Wincentego, ktÛry urodzi≥ siÍ
w Kolbuszowej. Stanis≥aw Antoni Tyszkiewicz,
ojciec Janusza Jerzego by≥ cz≥owiekiem zamoø-
nym i gospodarnym. By≥ kasztelanem múci-
s≥awskim i ømudzkim. Sporo informacji o
Tyszkiewiczach z tego okresu moøna znaleüÊ
we wspomnieniach Tadeusza Chamskiego,
szlachcica z XIX wieku, urodzonego i wycho-
wanego w Poniemuniu, majπtku Tadeusza
Tyszkiewicza, majπtku odziedziczonego po
Stanis≥awie Antonim Tyszkiewiczu.

Po úmierci Stanis≥awa Antoniego i jego
øony, dwÛr zamku w Poniemuniu opustosza≥.
Tadeusz Chamski starszy wziπ≥ ten folwark w
dzierøawÍ, bo Tadeusz Tyszkiewicz by≥ za gra-
nicπ, a Janusz Jerzy Tyszkiewicz w Kolbuszo-
wej w majπtku £ucji Franciszki. Tadeusz
Chamski m≥odszy, ktÛry urodzi≥ siÍ juø w Po-
niemuniu w 1805r. Ten w≥aúnie Tadeusz
Chamski, syn Tadeusza jest autorem wspo-
mnieÒ z tamtego okresu. Rodzina Chamskich

øy≥a wspomnieniami o úwietnych czasach, gdy
kasztelan ømudzki Stanis≥aw Antoni Tyszkie-
wicz i jego syn Janusz Jerzy z £ucjπ Francisz-
kπ Tyszkiewiczowie wraz z potomstwem øyli
na zamku w Poniemuniu. ”wczeúni ludzie
przeøyli dramat trzech zaborÛw, upadek po-
wstania koúciuszkowskiego, wielki przemarsz
wojsk napoleoÒskich i ich tragiczny odwrÛt
spod Moskwy w 1812r. Wspomniany Tadeusz
Tyszkiewicz, syn Stanis≥awa Antoniego, by≥ w
m≥odoúci wielkim patriotπ, przebywa≥ za gra-
nicπ i wielkie nadzieje wiπza≥ z Napoleonem.
Pu≥kownik Tadeusz Tyszkiewicz przebywa≥ we
Francji i mia≥ bliskie kontakty z Napoleonem.
W tym czasie do Poniemunia dotar≥y s≥owa
Mazurka Dπbrowskiego "Jeszcze Polska nie
umar≥a...".S≥owa te i melodia g≥Íboko zapad≥y
w pamiÍci m≥odego Tadeusza Chamskiego
syna. Wielkim przeøyciem dla m≥odego Tade-
usza by≥ przemarsz wojsk napoleoÒskich na
MoskwÍ. M≥ody Tadeusz Chamski zapragnπ≥
byÊ øo≥nierzem. Tadeusz Chamski we wspo-
mnieniach pisze, øe po rzezi Pragi przez woj-
ska Suworowa, cudem ocala≥y siostry Rychte-
rÛwny i pani £ucja Franciszka Tyszkiewiczo-
wa wziÍ≥a je do Poniemunia na wychowanie.

Chamscy wys≥ali Tadeusza do Szko≥y
Podhorπøych w Warszawie. 29 listopada
1830r. bra≥ udzia≥ w akcji podhorπøych w War-
szawie i w powstaniu listopadowym. Gdy po-
wstanie chyli≥o siÍ ku upadkowi wyjecha≥ do
Francji. Naleøa≥ tam do Towarzystwa Histo-
ryczno-Literackiego. Øy≥ samotnie i pisa≥ swo-
je wspomnienia "Opis krÛtki lat up≥ynionych",
w ktÛrych zapisa≥ wiele wydarzeÒ i opisa≥ lu-
dzi, ktÛrych zna≥. Opis nie zawsze zgodny by≥
z prawdπ. Ci, ktÛrzy korzystali z tych wspo-
mnieÒ narobili duøo b≥ÍdÛw. Przezacny Tade-
usz Chamski, autor wspomnieÒ, zmar≥ w sa-
motnoúci w Paryøu w 1882r. Jego "Opis lat
up≥ynionych" nie zaginπ≥ i doczeka≥ siÍ publi-
kacji  po przesz≥o stu latach od ich napisania.

cdn. Halina DudziÒska

By≥y to oddzia≥y Korpusu Bezpie-
czeÒstwa WewnÍtrznego. Wojsko, tym ra-
zem Ludowe Wojsko Polskie, zniszczy≥o
budynek szkolny, ale nie zajmowa≥o go
d≥ugo. 3 wrzeúnia 1945r. rozpoczπ≥ siÍ w
tym budynku nowy rok szkolny.

W pierwszych latach po wojnie nowy
rok szkolny rozpoczynano naboøeÒstwem
w koúciele parafialnym. Religii teø uczo-
no w szkole. Pierwszym powojennym na-
uczycielem religii w tej szkole by≥ ks. Sta-
nis≥aw Su≥kowski, a gdy zosta≥ przenie-
siony, zastπpi≥ go ks. Marian Kulinowski.

W szkole uczy≥a rÛwnieø Maria GÛr-
ka, siostrzenica ks. Antoniego Dunajec-
kiego, zmar≥ego wÛwczas proboszcza i
dziekana kolbuszowskiego. W 1946r. pod-
jÍ≥a pracÍ w Szkole ØeÒskiej Janina Au-
gustynowicz, øona Henryka, przedwojen-
nego zarzπdcy lasÛw dra Jana Hupki w≥a-
úciciela Niwisk. PaÒstwo Augustynowi-
czowie przeøyli w ostatnich dniach oku-
pacji trudne chwile. 27 lipca 1944r. zosta-
li aresztowani przez NiemcÛw wraz z
dzieÊmi i przez obÛz w Pustkowiu do obo-
zu Ravensbruk. Na szczÍúcie pobyt rodzi-
ny AugustynowiczÛw w obozie trwa≥ 10
miesiÍcy.

Po zakoÒczeniu wojny w Europie ro-
dzina ta dosta≥a siÍ na rekonwalescencjÍ
do Szwecji i mog≥a tam pozostaÊ na sta-
le. Jednak Janina i Henryk Augustynowi-
czowie postanowili z dzieÊmi powrÛciÊ do
Polski. Janina przez rok uczy≥a po powro-
cie do kraju w Szkole ØeÒskiej, a Henryk
Augustynowicz podjπ≥ pracÍ w Szkole MÍ-
skiej, ktÛra juø wrÛci≥a do budynku obok
koúcio≥a. W 1947r. wrÛci≥a z deportacji z
ZSRR do Kolbuszowej pani Natalia Bab-
ko i zosta≥a przyjÍta do pracy w swojej
macierzystej szkole i pracowa≥a tak samo
solidnie jak przed wojnπ. W maju 1947r.

Polacy obchodzili po raz pierwszy so-
cjalistyczne úwiÍto 1-Maja, by≥o to no-
vum, ktÛre trwa≥o w szko≥ach do lat
osiemdziesiπtych XX wieku. Natalia Bab-
ko, bÍdπc w ≥agrze w ZSRR wziÍ≥a ze sobπ
na wychowanie niemowlÍ dziewczynkÍ
Swiet≥anÍ Bartosiewicz, urodzonπ w
ZSRR, ktÛrej matka zmar≥a przy poro-
dzie.

Wychowa≥a jπ w Kolbuszowej, wy-
kszta≥ci≥a na nauczycielkÍ i mia≥a opiekÍ
w ostatnich latach øycia. Z dniem 1 wrze-
únia 1948r. przesta≥a w Kolbuszowej ist-
nieÊ Szko≥a ØeÒska. Zosta≥a ona prze-
kszta≥cona na szko≥Í koedukacyjnπ,
uczÍszczali do niej juø dziewczÍta i ch≥op-
cy, i zosta≥a przemianowana na Szko≥Í
Podstawowπ nr 2. Wyznaczono wÛwczas
jej rejon szkolny to: ul. 1-Maja (obecnie
Pi≥sudskiego), Nowe Miasto, Mickiewi-
cza, Krakowska, Wolska i lewy skraj Kol-
buszowej GÛrnej. W listopadzie 1949r.
wesz≥y w øycie szko≥y obchody Wielkiej
Socjalistycznej Rewolucji Paüdzierniko-
wej, dzieÒ urodzin JÛzefa Stalina oraz po-
wo≥ano do øycia KÛ≥ka Przyjaüni Polsko-
Radzieckiej. cdn.

Halina DudziÒska
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Dodatkowy zawód
Staraniem w≥adz gminnych we wspÛ≥pracy z Towarzystwem

Altum i Zwiπzkiem By≥ych PracownikÛw PaÒstwowych Gospo-
darstw Rolnych w dniach 6.05.2002 r do 14.06.2002 r zosta≥ prze-
prowadzony w Kolbuszowej kurs wikliniarski. åwiadectwa ukoÒ-
czenia kursu otrzyma≥o 19 osÛb. Podobne kursy by≥y z powodzeniem
przeprowadzone na terenie Gminy RaniøÛw, Dzikowiec oraz Cmo-
las. Uczestnicy uczyli siÍ nowego zawodu przez 180 godz., co ich zda-
niem przynios≥o oczekiwany efekt. DziÍki temu osoby, ktÛre w dal-
szym ciπgu bÍdπ zainteresowane dalszπ pracπ w wyplocie wikliny
otrzymajπ propozycje w formie:  umowy o dzie≥o, umowy na czas
okreúlony lub prowadzenia w≥asnej dzia≥alnoúci gospodarczej.

(-)

Pieni¹dze do wziêcia
DziÍki programowi Unii Europejskiej Phare 2000, ktÛry dofi-

nansowuje inwestycje w ma≥ych i úrednich firmach jest szansa na
uzyskanie nawet 50 tyú. euro. Wnioski o dofinansowanie projektÛw
przyjmowane bÍdπ tylko do po≥owy paüdziernika, tak wiÍc czasu nie
pozostaje za wiele.  To czy uda siÍ wykorzystaÊ úrodki z PHARE za-
leøy w g≥Ûwnej mierze od w≥aúcicieli ma≥ych i úrednich firm.

Planowany czas inwestycji nie powinien przekraczaÊ dwÛch lat,
z dopuszczalnym podzia≥em na maksimum dwa odrÍbnie rozliczane
etapy.

Rolnik bÍdzie mÛg≥ otrzymaÊ pomoc, jeøeli wraz z wnioskiem o
pomoc finansowπ z≥oøy plan marketingowy przedsiÍwziÍcia, w ktÛ-
rym zostanie moøliwoúÊ sprzedaøy planowej produkcji. Ponadto pla-
nowane przedsiÍwziÍcie musi byÊ oparte na technologii produkcji
gwarantujπcej wysokπ jakoúÊ produktu i byÊ zgodne z wymogami
higieny, ochrony úrodowiska i utrzymania zwierzπt. Naleøy wskazaÊ
rÛwnieø rentownoúÊ planowanego i moøliwoúÊ jego finansowania bez
zak≥ÛceÒ p≥ynnoúci finansowej gospodarstwa.

SzczegÛ≥owe informacje na temat moøliwoúci i sposobu skorzy-
stania  ze úrodkÛw w ramach PHARE udzielajπ agencje rozwoju re-
gionalnego:
1. Agencja Rozwoju Regionalnego "MARR" S.A. - tel. (017)

583-67-91
2. Rzeszowska Agencja Rozwoju regionalnego S.A. - tel. (017)

852-06-00
3. Centrum Wspierania Biznesu przy Stowarzyszeniu Pro-

mocji PrzedsiÍbiorczoúci w Rzeszowie -
tel. (017) 866-12-54

4. Izba Przemys≥owo-Handlowa
w Rzeszowie - tel. (017)854-90-50

5. Stowarzyszenie Promocji PrzedsiÍbiorczoúci w Rzeszo-
wie -  tel. (017) 866-12-50

S.L.

Z³ote gody
Dnia 24 lipca br. w UrzÍdzie Miasta i Gminy Kolbuszo-

wa odby≥a siÍ uroczystoúÊ wrÍczenia medali za D≥ugoletnie Po-
øycie Ma≥øeÒskie.

W dniu 8 sierpnia b. r. w UrzÍdzie MiG  Kolbuszowa odby≥o
siÍ szkolenie zwiπzane z dostÍpem do funduszy strukturalnych Unii
Europejskiej po wstπpieniu Polski do "piÍtnastki", ktÛre prowadzi≥
Jacek NowocieÒ - przedstawiciel Departamentu Rozwoju Regional-
nego UrzÍdu Marsza≥kowskiego  Rzeszowie. W spotkaniu udzia≥
wziÍli min.: Z-ca Burmistrza MiG Kolbuszowa Jan Zuba, Sekretarz
MiG Kolbuszowa Barbara Bochniarz , zaproszeni goúcie, oraz pra-
cownicy tutejszego urzÍdu.

Majπc na uwadze przystπpienie Polski do Unii Europejskiej
Urzπd Marsza≥kowski uruchomi≥ Bank ProjektÛw WojewÛdztwa
Podkarpackiego, stanowiπcy bazÍ danych o potrzebach inwestycyj-
nych na najbliøsze lata.

Zarzπd Miasta i Gminy Kolbuszowa chce pozyskaÊ úrodki unij-
ne na kilka waønych dla naszej gminy zadaÒ min.:
1. BudowÍ drugiego mostu wraz z ma≥a obwodnicπ w Kolbuszowej

Dolnej,
2. BudowÍ zbiornika retencyjnego w åwierczowie,

Medalami zosta≥o odznaczone trzy  pary ma≥øeÒskie úwiÍtujπ-
ce z≥ote gody: PaÒstwo Czes≥awa i Stanis≥aw Trela, W≥adys≥awa i Izy-
dor Furga≥owie, Bronis≥awa i Henryk WroÒscy, ktÛrzy na úlubnym
kobiercu stanÍli przed piÍÊdziesiÍcioma laty. Øyciorysy jubilatÛw
przedstawi≥a Kierownik UrzÍdu Stanu Cywilnego Pani Anna Pastu-
≥a. Ze wzruszeniem mÛwi≥a o øyciu i osiπgniÍciach szacownych par
ma≥øeÒskich sk≥adajπc im gratulacje i øyczenia na dalsze lata øycia.
Øyczenia do ma≥øonkÛw skierowali: Wiceprzewodniczπcy Rady Miej-
skiej w Kolbuszowej JÛzef Fryc, oraz Burmistrz MiG Kolbuszowa Zbi-
gniew Chmielowiec. Jubilaci otrzymali z rπk Burmistrza, Wiceprze-
wodniczπcego Rady Miejskiej i Kierownik Anny Pastu≥y medale za
d≥ugoletnie poøycie ma≥øeÒskie,  albumy "Ziemia Kolbuszowska" oraz
kwiaty. W spotkaniu uczestniczy≥y rÛwnieø rodziny jubilatÛw i up≥y-
nÍ≥o ono w serdecznej atmosferze.

3. BudowÍ krytej p≥ywalni w Kolbuszowej,
4. Rozbudowa kanalizacji.

 Jak pozyskaÊ úrodki...?

(-)

S.L.

Burmistrz MiG Kolbuszowa Zbigniew Chmielowiec, wiceprzewodniczπcy
Rady Miejskiej w Kolbuszowej JÛzef Fryc oraz kierownik USC Anna Pa-
stu≥a wraz z Jubilatami.

Na zdjÍciu: prowadzπcy szkolenie Jacek NowocieÒ - przedst. Departamen-
tu Rozwoju Regionalnego UrzÍdu Marsza≥kowskiego w Rzeszowie oraz
z-ca burmistrza MiG Kolbuszowa Jan Zuba.
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SERWIS POWIATOWY

cd. ze str. 1
na uchwale wymienionej komisji - zawiera-
jπcej merytorycznπ ocenπ nades≥anego pro-
jektu w zakresie jego zgodnoúci z zasadami
heraldyki, weksylologii i miejscowej tradycji
historycznej - pismem z dnia 25 czerwca pro-
jekt herbu zaopiniowa≥ pozytywnie.

Projekt herbu ustalony zosta≥ w nastÍ-
pujπcej postaci: na tarczy dzielonej w s≥up, w
polu prawym czerwonym krzyø rÛwnora-
mienny, srebrny (grecki), pod nim krzywaúÒ
srebrna (szreniawa). W polu lewym b≥Íkit-
nym osiem gwiazd szeúcioramiennych, z≥o-
tych, po trzy w dwÛch rzÍdach i dwie w trze-
cim, od podstawy.

Propozycja wzoru herbu powiatu kolbu-
szowskiego zosta≥a opracowana z uwzglÍdnie-
niem nawiπzania do herbu ziemi i dawnego
wojewÛdztwa sandomierskiego, wojewÛdztwa
podkarpackiego, herbÛw rodzin szlacheckich
w≥adajπcych dobrami kolbuszowskimi, oraz
herbu miasta Kolbuszowa - stolicy powiatu.
"Projekt odpowiada wymogom poprawnoúci
heraldycznej. SposÛb jego opracowania - czy-
tamy w uzasadnieniu opinii komisji - osadzo-
ny zosta≥ w zwyczajach heraldyki polskiej,
oraz w lokalnej tradycji historycznej. Prosta
budowa herbu kryje w sobie bogate przes≥anie
symboliczne. W jÍzyku symboli heraldycznych
odwo≥ano siÍ do zas≥uøonej w przesz≥oúci po-
wiatu rodziny Lubomirskich (god≥o herbu
Szreniawa), symboliki stolicy powiatu (krzyø
rÛwnoramienny z herbu Kolbuszowej), woje-
wÛdztwa podkarpackiego, w sk≥ad ktÛrego
powiat obecnie wchodzi (barwy czerwona i

Jest herb powiatu
b≥Íkitna, oraz podzia≥ tarczy w s≥up), a takøe
do wielowiekowych zwiπzkÛw ze staropolskπ
ziemiπ sandomierskπ (gwiazdy z≥ote). Przez
dalsze analogie herb moøe byÊ odnoszony rÛw-
nieø do miejscowego kultu maryjnego, oraz
zas≥uøonej takøe dla regionu rodziny Tarnow-
skich (gwiazdy z≥ote)."

Niniejszy projekt herbu powiatu kolbu-
szowskiego jest siÛdmym z kolei i zapewne
ostatnim. Cztery projekty autorstwa Jacka
Bardana (gwiazda dwunastoramienna,
gwiazda szeúcioramienna, drzewo cisowe i
gwiazda, oraz gwiazda i krzywaúÒ), zosta≥y
negatywnie zaopiniowane i odrzucone przez
organy powiatu (Zarzπd, Komisje, RadÍ Po-
wiatu), bπdü przez KomisjÍ Heraldycznπ.
Dopiero piπty projekt wykonany wed≥ug pro-
pozycji Komisji Heraldycznej z dnia 2 marca
2001 r. - pole dzielone w s≥up i umieszczona
w polu czerwonym krzywaúÒ srebrna, zaú w
polu b≥Íkitnym dziewiÍÊ gwiazd z≥otych w
trzech rzÍdach, oraz szÛsty projekt z zapro-
ponowanym przez radnego dodatkowo krzy-
øem, po sugestiach Komisji by przesunπÊ
krzyø ze úrodka tarczy w pole czerwone, nad
krzywaúÒ, juø jako siÛdmy z kolei projekt
zyska≥ pe≥nπ akceptacjÍ.

Ostatecznπ decyzjÍ w sprawie herbu
podejmie Rada Powiatu w Kolbuszowej w
formie uchwa≥y na sesji  w dniu 23 sierpnia
br. Do tematu herbu powiatu wrÛcimy szerzej
w nastÍpnym - wrzeúniowym numerze Prze-
glπdu Kolbuszowskiego.

Benedykt Popek

WúrÛd radnych podpisanych pod
wnioskiem o odwo≥anie Zbigniewa Le-
narta z funkcji starosty znajduje siÍ rÛw-
nieø pana nazwisko. Co spowodowa≥o, øe
Przewodniczπcy Rady Powiatu opowie-
dzia≥  siÍ przeciw staroúcie powiatu?

- Moøe zacznÍ od tego, øe mocno ubole-
wam nad faktem, iø ca≥a ta sprawa spotka≥a
w≥aúnie nasz powiat. Odpowiedü na tak po-
stawione pytanie jest prosta. To, øe dzia≥ania
starosty w ostatnim okresie czasu budzi≥y
pewne obawy u wielu radnych nie jest spra-
wπ nowπ. W tym miejscu chcia≥bym podziÍ-
kowaÊ " Przeglπdowi Kolbuszowskiemu", ktÛ-
ry stara siÍ zgodnie z prawdπ przedstawiaÊ
wydarzenia mieszkaÒcom naszego powiatu.

Po zablokowaniu takiej sytuacji, øe oto
dyrektorem jednostki podleg≥ej staroúcie jest
jego øona, ktÛra z kolei zatrudnia mÍøa jako
swojego pracownika , dosz≥y sprawy zwiπza-
ne z zakoÒczeniem budowy siedziby staro-
stwa "za wszelkπ cenÍ" w terminie, na ktÛry
zupe≥nie nie by≥o przyzwolenia  Rady. Nie
bÍdÍ juø tutaj wspomina≥ sprawy zaniecha-
nia przez pana starostÍ pozyskania úrodkÛw
na PFRON (stπd wynik≥a potrzeba zwo≥ania
majowej sesji nadzwyczajnej), lub o sprawie
g≥oúnej i bulwersujπcej zwiπzanej z rozwojem
Oddzia≥u Sztucznej Nerki w Kolbuszowej.
Zresztπ te i inne dzia≥ania pana starosty bÍdπ

analizowane przez organy kontroli wyøszego
szczebla. Stπd taka a nie inna  decyzja  z
mojej strony, innych pobudek nie by≥o. Jesz-
cze raz podkreúlam powagÍ sytuacji i jedno-
czeúnie ostatecznoúÊ takiego,   nie tylko zresz-
tπ mojego  dzia≥ania, ale i moich zastÍpcÛw i
wiÍkszoúci radnych.

Czy by≥ sens odwo≥ywaÊ starostÍ na
kilka miesiÍcy przed koÒcem kadencji?
- Zawsze, moim zdaniem naleøy oceniaÊ fak-
ty, zdarzenia, bez jakiegokolwiek wyracho-
wania, czas tu nie powinien odgrywaÊ roli
dominujπcej. Takiej procedurze powinny byÊ
poddawane rÛwnieø osoby publiczne. Fakty
sπ takie, øe na 30-to osobowπ RadÍ Powiatu
zabrak≥o zaledwie 3 g≥osÛw, aby pan starosta
zosta≥ odwo≥any. Wygra≥y mechanizmy ja-
kiejú "gry", a nie g≥osy rozsπdku. Dlatego teø
nie chcÍ rozpatrywaÊ tego zdarzenia w kate-
goriach poraøki czy zwyciÍstwa. Na pewno
jest to lekcja dla radnych - po prostu z wiÍk-
szym rozeznaniem naleøy powo≥ywaÊ ludzi
na stanowiska publiczne. I jeúli nauka z tej
lekcji zostanie wyciπgniÍta przez radnych
nastÍpnych kadencji myúlÍ, øe te wszystkie
aktualne rozterki i podejmowane dzisiaj de-
cyzje majπ swÛj g≥Íboki sens.

Jak skomentuje pan wypowiedzi nie-
ktÛrych politykÛw lokalnych lewicy, øe to

co dzieje siÍ odnoúnie starosty, to nic in-
nego jak tylko poczπtek kampanii wybor-
czej prawicy?

- Takie wypowiedzi sπ dalekie od prawdy,
sπ one dla ludzi znajπcych fakty nawet
úmieszne. Prawie cztery lata temu  pan Zbi-
gniew Lenart  g≥osami prawicy zosta≥ powo-
≥any na stanowisko starosty. Teraz to popar-
cie utraci≥. Prawdopodobnie cz≥owiek innego
pokroju, bez rozg≥osu sam z≥oøy≥by rezygna-
cjÍ z zajmowanej funkcji. A to, øe szerokim
frontem broni pana Lenarta ca≥a lokalna le-
wica razem z "Ojczyznπ", a sam pan Lenart
staje siÍ jej lokalnym mÍczennikiem jest wiel-
ce wymowne i úwiadczy tylko  tyle, øe przez
"grubπ kreskÍ" pana premiera Mazowieckie-
go duøa czÍúÊ dzia≥aczy sta≥a siÍ, niestety,
zbyt pÛüno czytelna.

Wracajπc do pana pytania z ca≥π úwiado-
moúciπ stwierdzam, øe nie jest to øadna kam-
pania wyborcza; ma≥o tego, przez niektÛrych
to co dzieje siÍ w starostwie, postrzegane jest
jako antykampania prawicy. W tym miejscu
stwierdzam, øe radnym, ktÛrzy dzia≥ajπ zgod-
nie ze swoim sumieniem a nie politycznym
wyrachowaniem naleøy siÍ szacunek, a za
odwagÍ s≥owa uznania.

Czyli pana zdaniem, po udowodnie-

Nie tworzy³em
sztucznego
wizerunku

Z Dariuszem Büdzkotem, prze-
wodniczπcym Rady Powiatu w
Kolbuszowej, rozmawia Marcin
Mazur
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niu panu staroúcie samowoli, prywaty i
nieuczciwoúci, po utracie wiÍkszoúci w
Radzie, zw≥aszcza tych radnych, ktÛrzy
powo≥ali go na stanowisko - powinien
sam z≥oøyÊ rezygnacjÍ?

- MyúlÍ, øe jest to oczywiste.
Na ile obecny konflikt w Radzie za-

graøa istnieniu powiatu kolbuszowskie-
go?

-ProszÍ pana, w tej chwili nie ma takie-
go zagroøenia z tego powodu. Wszystkie jed-
nostki powiatowe funkcjonujπ normalnie.
RÛønice zdaÒ w demokracji muszπ byÊ. Mu-
simy siÍ do tego po prostu przyzwyczaiÊ.
Natomiast z wszelkimi formami wypaczenia
w≥adzy trzeba po prostu walczyÊ i wskazywaÊ
je nie tylko w Warszawie, ale rÛwnieø bacz-
nie przyglπdaÊ siÍ swojemu podwÛrku.

Jak dotychczas uk≥ada≥a siÍ wspÛ≥-
praca w Radzie prawicowych radnych
AWS-u, obecnie PSFP z radnymi lewicy:
SLD, PSL. By≥y jakieú konflikty o charak-
terze politycznym?

- Po jesiennych wyborach samorzπdowych
w 1998 roku Rada Powiatu praktycznie jed-
nomyúlnie przyjÍ≥a do realizacji lokalny pro-
gram radnych AWS-u. PrzypomnÍ, øe g≥Ûw-
ne punkty to : uczelnia wyøsza w powiecie,
sta≥a poprawa bazy i funkcjonowania powia-
towych jednostek, w szczegÛlnoúci szkÛ≥,
ZOZ-u, poprawy jakoúci i standardu drÛg
powiatowych. A kiedy okaza≥o siÍ, øe - nieste-
ty - z rÛønych przyczyn powiatowe urzÍdy
zosta≥y porozrzucane po ca≥ej Kolbuszowej i
pojawi≥a siÍ koniecznoúÊ budowy siedziby
starostwa, rÛwnieø i w tym miejscu, wspÛlnie
podjÍto decyzjÍ o rozpoczÍciu takiej inwesty-
cji. I tutaj naleøπ siÍ s≥owa uznania wszyst-
kim radnym, niezaleønie od opcji politycznej.
Na przewodniczπcych najwaøniejszych Komi-
sji w Radzie wybraliúmy ludzi lewicy.

Pierwszy zgrzyt pojawi≥ siÍ w okresie wy-
borÛw prezydenckich, a dotyczy≥ wyraøenia
przez RadÍ swego stanowiska potÍpiajπcego
zachowanie prezydenta Kwaúniewskiego i
jego urzÍdnika na lotnisku w Kaliszu. Kon-
flikty  majπce znamiona politycznych zaczÍ-
≥y siÍ po przegranych przez prawicÍ wybo-
rach parlamentarnych, gdzie p. Lenart zupe≥-
nie przesta≥ siÍ liczyÊ z prawicowymi radny-
mi zmieniajπc swÛj kierunek wspÛ≥pracy o
180 stopni.

Jeúli jest to moøliwe , to prosi≥bym o
krÛtkπ ocenÍ pracy Rady Powiatu, oraz
Starostwa Powiatowego w mijajπcej ka-
dencji.

- Jeúli to ma byÊ krÛtka ocena to nie moøe
byÊ ona inna jak tylko pozytywna. Pomijajπc
aspekty polityczne, osobÍ pana  Lenarta i
ludzi z nim powiπzanych , to radni w swoich
dzia≥aniach kierowali siÍ rzeczywistym do-
brem powiatu. Dla mnie na szczegÛlnπ uwa-
gÍ zas≥uguje fakt, iø w naszej pracy przyúwie-
ca≥a nam jako g≥Ûwny cel  prÛba zbudowania
mocnych fundamentÛw pod funkcjonowanie
powiatu w nastÍpnych kadencjach. Z tym
wiπza≥o siÍ myúlenie kompleksowe i takie teø
sz≥y dzia≥ania; czasami nawet wbrew swoim
wyborcom. Taka postawa wymaga mπdroúci,
ale i odwagi. I za to chcia≥bym jeszcze raz
wszystkim radnym podziÍkowaÊ.

Sukcesy Rady i jej niepowodzenia. Co
siÍ uda≥o a czego nie uda≥o dokonaÊ w
mijajπcej kadencji?

- Trudno oceniaÊ pracÍ Rady nawet wte-
dy, gdy siÍ jest jej przewodniczπcym. Najle-
piej chyba zrobiπ to sami wyborcy. ZdajÍ so-
bie sprawÍ, øe realizacja programu wyborcze-
go by≥a moøliwa dziÍki wspÛlnemu dzia≥aniu
i determinacji zarÛwno Rady jak i Zarzπdu.
Stπd faktem sta≥a siÍ uczelnia wyøsza w
Weryni. I tutaj trudno nie dostrzec rÛwnieø
zas≥ug pana starosty w ca≥ym procesie rozwo-
ju Weryni. Ale teø trzeba nadmieniÊ, øe na
ponoszone  koszty  Rada dawa≥a pe≥ne przy-
zwolenie, zachÍcajπc do pracy w tym kierun-
ku. Most w Spiach, nowe kot≥ownie w szko-
≥ach, nawet zakres prac na drogach powiato-
wych w pierwszych dwÛch latach funkcjono-
wania powiatu budzi≥y wielkie nadzieje i
dawa≥y satysfakcjÍ z pracy radnych.

Problemy pojawi≥y siÍ wÛwczas gdy zosta-
≥y obciÍte úrodki  z Kontraktu WojewÛdzkie-
go, a ktÛre mia≥y byÊ przeznaczone na reali-
zacjÍ budowy  siedziby Starostwa. Niestety
czÍúÊ Zarzπdu  ze starostπ na czele, wbrew
logice i Radzie skrÛci≥a czas trwania inwesty-
cji do wrzeúnia 2002 r. proponujπc sfinanso-
wanie budowy  kolosalnymi kredytami, ktÛ-
rych Powiat nie mÛg≥by udüwignπÊ. Na takie
nieodpowiedzialne, przedwyborcze dzia≥anie
radni (przede wszystkim juø z Podkarpackie-
go Samorzπdowego Forum Prawicy) nie dali
przyzwolenia.

Do poraøek zaliczam bezskutecznπ walkÍ
o po≥πczenie kolejowe RzeszÛw-Kolbuszowa-
Tarnobrzeg. RÛwnieø w sposÛb niedostatecz-
ny docierajπ do rolnikÛw informacje zwiπza-
ne z moøliwoúciπ dzia≥ania w stale zmienia-
jπcej siÍ sytuacji rynkowej polskiego rolnic-
twa. Bolπczkπ powiatu jest zbyt ma≥a iloúÊ
miejsc pracy i rosnπce bezrobocie. Znany jest
stan drÛg w powiecie. CÛø, tych problemÛw
jest niestety duøo. Nasz budøet naprawdÍ nie
jest "budøetem rozwoju", bo - przy znanych
problemach paÒstwa, gdy jest on w 96% uza-
leøniony od paÒstwa, takim byÊ nie moøe.

 A pana sukcesy i poraøki jako prze-
wodniczπcego Rady...

- Nie mnie oceniaÊ mojπ pracÍ w Radzie.
PrzyznajÍ, øe do Rady Powiatu trafi≥em bez
wczeúniejszego doúwiadczenia. Dlatego w
tym miejscu chcia≥bym wszystkim radnym
podziÍkowaÊ za zrozumienie i jednoczeúnie
przeprosiÊ za wszelkie niedociπgniÍcia z mo-
jej strony. Jako przewodniczπcy Rady zawsze
stara≥em siÍ, o ile by≥o to moøliwe, byÊ obiek-
tywnym i bezstronnym. Osobiúcie cieszÍ siÍ
z faktu, øe nadal jestem wierny sobie i nadal
prawdziwy. Nie tworzy≥em sztucznego wize-
runku swojej osoby. A tak pÛ≥ øartem, to w
czasie tej kadencji moja rodzina powiÍkszy-
≥a siÍ o dwie cÛry, co przy dwÛch ch≥opcach
wczeúniej daje zupe≥nie dobry wynik. Mamy
wiÍc, oboje z øonπ za co dziÍkowaÊ Boøej
Opatrznoúci.

Czy zamierza pan kandydowaÊ w
najbliøszych wyborach samorzπdo-
wych?

- Przez te ostatnie cztery lata by≥ czas,
aby nabyÊ trochÍ samorzπdowego doúwiad-
czenia. MyúlÍ, øe nieodpowiedzialnym by≥o-
by z mojej strony wycofywaÊ siÍ z rozpoczÍ-
tej drogi. Dlatego zamierzam siÍ z pokorπ
poddaÊ weryfikacji u moich wyborcÛw. Jeúli
spo≥ecznoúÊ  mojego okrÍgu obdarzy mnie po-
nownie swoim zaufaniem, na pewno bÍdÍ siÍ
stara≥  jej s≥uøyÊ z jeszcze wiÍkszπ skutecz-
noúciπ.

Moøna wiedzieÊ z jakiej listy?
- Oczywiúcie. Bardzo odpowiada mi spo-

sÛb dzia≥ania i postawa  pani senator Jani-
ny Sagatowskiej. Z inicjatywy pani senator
powsta≥o Podkarpackie Samorzπdowe Forum
Prawicy a ja jestem cz≥onkiem Forum prak-
tycznie od poczπtku . I dlatego w≥aúnie z tej
listy zamierzam startowaÊ w nadchodzπcych
wyborach samorzπdowych. Zresztπ znam lu-
dzi, ktÛrzy zadeklarowali juø swojπ przyna-
leønoúÊ do Forum. ZarÍczam, øe sπ to ludzie
oddani ideom samorzπdowym, przede
wszystkim prawdziwi i czytelni w swych pra-
wicowych przekonaniach.

DziÍkujÍ za rozmowÍ.

Pracowa≥ czy chorowa≥?
"Obniøenie mi poborÛw do tak ni-

skiego poziomu jest niesprawiedliwe i
przykre, ale mimo to na razie bÍdÍ da-
lej pracowa≥. Nie po to, øeby broniÊ
sto≥ka, ale swojego dobrego imienia" -
zapewnia≥ starosta Zbigniew Lenart rad-
nych, oraz redaktora i czytelnikÛw "Super
Nowoúci" (nr 95 z dn. 17.05.2002 r., str. 2),
tym samym i podatnikÛw z powiatu kolbu-
szowskiego, podczas sesji w dniu 16 maja, na
ktÛrej Rada Powiatu za jego kiepskπ pracÍ,
etc., obniøy≥a mu pobory z kwoty 6.700 z≥. do
1.300 z≥., czyli do zarobku przeciÍtnego ro-
botnika.

Zobaczmy co by≥o dalej, jak starosta
zrealizowa≥ swojπ obietnicÍ. NastÍpnego
dnia po sesji, to jest 17 maja starosta Lenart
przed≥oøy≥ na druku L-4 kilkudniowe (pÛü-
niej jeszcze trzy kilkunastodniowe) zwolnie-

nia lekarskie ≥πcznie do 2 lipca, rozpoczyna-
jπce siÍ dzieÒ przed sesjπ, czyli 15 maja. Dla-
czego dzieÒ przed sesjπ? W ten sposÛb moø-
na by≥o uniknπÊ skutkÛw uchwa≥y Rady
Powiatu i zamiast 1.300 z≥. otrzymaÊ 80%
dotychczasowych poborÛw. Tak oto dotrwa≥
do dnia, gdy SLD-owski wojewoda przyszed≥
mu na odsiecz i z niezrozumia≥ych powodÛw
uniewaøni≥ uchwa≥Í Rady przywracajπc mu
tym samym dotychczasowe pobory. Radni
nie dali za wygranπ. Postanowili decyzjÍ wo-
jewody zaskarøyÊ do Naczelnego Sπdu Ad-
ministracyjnego. Uchwa≥Í w tej sprawie
majπ podjπÊ na sesji w dniu 23 sierpnia br.

Jest jeszcze jeden aspekt chorobowego
starosty Lenarta. Czy przepisy Kodeksu
Pracy, i inne, zosta≥y ustanowione tylko dla
zwyk≥ych szarych ludzi, robotnikÛw, rolni-
kÛw, a dla elit samorzπdowych nie? Czy sta-

Co robi≥ starosta na chorobowym. Jaki przyk≥ad dawa≥ zwyk≥ym
ludziom, podatnikom kolbuszowskim, ktÛrzy pracujπ na jego wy-
sokie pobory. Jak broni≥ swojego dobrego imienia.
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Rok czasu na stanowisku dyrektora
szko≥y úredniej to krÛtko, ale moøe uda-
≥o siÍ pani zrealizowaÊ w tym czasie ja-
kieú pomys≥y?

- By≥ to dla nas, nauczycieli, rok przy-
gotowania do reformy strukturalnej II eta-
pu dotyczπcego szkÛ≥ ponadgimnazjalnych.
Na pewno zosta≥o jeszcze wiele spraw do
rozwiπzania i dopracowania, ale uda≥o nam
siÍ okreúliÊ w≥asnπ wizjÍ nowej szko≥y. BÍ-
dzie ona podlegaÊ ciπg≥ej ewaluacji dokony-
wanej przez pedagogÛw, rodzicÛw i
uczniÛw. Tak w≥aúnie wyobraøam sobie
szko≥Í, jako wspÛ≥dzia≥anie wszystkich pod-
miotÛw, ktÛre jπ budujπ i kszta≥tujπ. Mam
nadziejÍ, øe uda≥o mi siÍ to zrealizowaÊ
chociaø w czÍúci. S≥uøyÊ mia≥y temu m.in.
spotkanie dyrekcji i nauczycieli ze wszyst-
kimi rodzicami przy okazji wywiadÛwki,
pogadanka psychologÛw dla rodzicÛw na
temat problemÛw zwiπzanych z dorasta-
niem, konsultacje z rodzicami i uczniami
dotyczπce przyjmowanych przez nas doku-
mentÛw, itp.

Okreúlenie perspektyw rozwoju szko≥y
zrealizowa≥a Rada Pedagogiczna poprzez
opracowanie i przyjÍcie kilku dokumentÛw,
bez ktÛrych nie moøe funkcjonowaÊ w ciπ-
gle zmieniajπcej siÍ rzeczywistoúci øadna
instytucja. SπdzÍ, øe nie naleøy decydowaÊ
o szkole poza niπ. Najwaøniejszym zaú or-
ganem szko≥y jest rada pedagogiczna, ktÛ-
rej g≥os i propozycje powinny byÊ brane pod
uwagÍ, kiedy decyduje siÍ o przysz≥oúci
szko≥y. Takie w≥aúnie stanowisko prezento-
wa≥am na zewnπtrz.

Czas pani dyrektorowania to czas ciπ-
g≥ego rzucania k≥Ûd pod nogi zarÛwno
przez pana starostÍ, jak i jego øonÍ. Pani
mimo to udawa≥o siÍ odwaønie iúÊ dalej.

- To by≥ dla mnie trudny rok. Wiele mnie
nauczy≥. Niewπtpliwie rozczarowa≥ takøe, ale
co nas nie z≥amie, to nas wzmocni. MyúlÍ, øe

nie warto na zadane przez pana pytanie mÛ-
wiÊ zbyt duøo. Przykre jest to, øe trudno o
profesjonalizm, ktÛry koncentruje siÍ na
sprawach merytorycznych. Inne kryteria w
sprawach zawodowych nie sπ istotne...

Samorzπdowcy powiatowi w zdecydo-
wanej wiÍkszoúci, a takøe rodzice pozy-
tywnie oceniajπ pani pracÍ na stanowi-
sku dyrektora, a pani sama siebie jak
ocenia?

- Cieszy mnie to, øe sπ w úrodowisku oso-
by, ktÛre  pozytywnie oceniajπ mojπ pracÍ.
Wszystkie problemy, przed ktÛrymi stawa-
≥am, stara≥am siÍ rozwiπzywaÊ najlepiej, jak
umiem i potrafiÍ. W trudnych sprawach sta-
ra≥am siÍ pozyskiwaÊ sojusznikÛw. Najlepiej
zadanie moje okreúli≥ jeden z naszych
uczniÛw, ktÛry sk≥adajπc mi øyczenia z oka-
zji Dnia Kobiet powiedzia≥: " ... oby nam pani
jak najd≥uøej s≥uøy≥a. '' Tak i ja sama rozu-
miem pracÍ osÛb na stanowisku kierowni-
czym: s≥uøyÊ - czyli dawaÊ  z siebie wszystko
na miarÍ w≥asnych moøliwoúci.

Czy moøna by≥o w tym czasie zrobiÊ
wiÍcej?

- Tak. Øa≥ujÍ, øe nie uda≥o siÍ zorganizo-
waÊ, w koÒczπcym siÍ w≥aúnie roku szkol-
nym, jubileuszu 90-lecia istnienia szko≥y. Nie
chcia≥am jednak i tak nie najlepszπ atmosfe-
rÍ wokÛ≥ szko≥y-pog≥ÍbiaÊ.

Nie ba≥a siÍ pani wbrew decyzji wice-
starosty, konsultowanej zapewne ze sta-
rostπ, utworzyÊ siÛdmy oddzia≥ pierwszej
kalsy?

- W tym roku mieliúmy wyjπtkowo duøo
kandydatÛw do klas pierwszych. Wielu z nich
uzyska≥o duøπ liczbÍ punktÛw wynikajπcπ z
dobrze zdanego egzaminu gimnazjalnego i
ocen z wybranych przedmiotÛw. Okaza≥o siÍ
w koÒcu, øe oferta z jakπ do nich wyszliúmy,
spotka≥a siÍ z duøym zainteresowaniem. By≥-
by to grzech zaniedbania, gdyby chÍtnym

uczniom z naszego powiatu, a spe≥niajπcym
kryteria przyjÍcia do naszej szko≥y, nie stwo-
rzyÊ moøliwoúci nauczania w naszym liceum.

27 maja skierowa≥am pismo do Zarzπdu
Powiatu, aby rozwaøy≥ moøliwoúÊ utworzenia
siÛdmego oddzia≥u. Do dziú nie ma odpowie-
dzi na nie. O tej samej sprawie rozmawiali
cz≥onkowie szkolnej komisji kwalifikacyjno-
rekrutacyjnej w przeddzieÒ wywieszenia li-
sty przyjÍtych (26 czerwca) z panem wicesta-
rostπ uzyskujπc ustnπ aprobatÍ. Dnia 2 lip-
ca otrzyma≥am pismo od pana wicestarosty
informujπce mnie, øe organem w≥aúciwym do
rozpatrzenia tej sprawy jest Rada Powiatu.
Wiem, øe wielu radnych decyzjÍ o utworzeniu
dodatkowej  klasy pierwszej uwaøa za s≥usz-
nπ. Rozumiem problemy finansowe, ale
chcia≥abym dodaÊ, øe edukacja to prioryteto-
we zadanie, a subwencja oúwiatowa zaleøy o
iloúci uczniÛw.

NajwiÍkszy problem z ktÛrym boryka
siÍ kolbuszowskie LO, z ktÛrym bÍdzie siÍ
musia≥ zmierzyÊ pani nastÍpca to...
- Budøet szko≥y na bieøπcy rok. Najlepszym
dowodem niech bÍdzie fakt, øe  na przygoto-
wanie szko≥y do nowego roku nie uzyskali-
úmy øadnych pieniÍdzy z powiatu i  trzeba
by≥o pozyskaÊ inne úrodki niø budøetowe.

DziÍkujπ pani  za rozmowÍ i øyczÍ
dalszych sukcesÛw w kszta≥towaniu kol-
buszowskiej m≥odzieøy.

- Ja rÛwnieø dziÍkujÍ panu za rozmowÍ,
a korzystajπc z okazji chcia≥abym podziÍko-
waÊ tym wszystkim, ktÛrzy wspierali mnie
dobrym s≥owem, i tym ktÛrzy pomagali mi
rozwiπzywaÊ wszystkie problemy. W pierw-
szej kolejnoúci przewodniczπcemu Rady Po-
wiatu p. Büdzikotowi, p. sekretarzowi Roma-
niukowi i cz≥onkom Zarzπdu (by≥ym) p.p.
WrÛbel, Popkowi i Brykowi, oraz wszystkim
radnym powiatu i rady miejskiej przychyl-
nym LO. DziÍkujÍ rÛwnieø pracownikom
Biura Obs≥ugi Jednostek Starostwa Powiato-
wego, oraz Razie RodzicÛw pracujπcej w na-
szej szkole i jej przewodniczπcemu Mieczys≥a-
wowi Maziarzowi.

Serdecznie dziÍkujÍ moim kolegom na-
uczycielom i wszystkim wspÛ≥pracownikom
ktÛrych tu nie wymieni≥am za øyczliwoúÊ i
wyrozumia≥oúÊ.

S≥uøyÊ - czyli dawaÊ z siebie ...
Z Wandπ JasiÒskπ, dyrektorkπ Liceum OgÛlnokszta≥cπcego w Kolbuszowej rozmawia Benedykt Popek

rostÛw, burmistrzÛw, wÛjtÛw nie dotyczπ?
Starosty kolbuszowskiego (popieranego
przez radnych SLD, PSL i tych ktÛrym pa-
tronuje biznesmen Stefan Orzech), przepi-
sy jak siÍ okazuje nie dotyczπ.

W tym samym mniej wiÍcej czasie, kie-
dy znajomy mojej koleøanki z Kolbuszowej,
robotnik, zosta≥ przy≥apany na tym, øe pod-
czas chorobowego nie by≥o go w domu i w
zwiπzku z tym dosta≥ wypowiedzenie z pra-
cy, starosta kolbuszowski przebywajπcy na
takim samym chorobowym jeüdzi≥ sobie
weso≥y po Kolbuszowej, po Rzeszowie, a na-
wet po Warszawie, robi≥ zakupy, pracowa≥
przy domu. Niemal codziennie widziany by≥
przez mieszkaÒcÛw Kolbuszowej, radnych,
urzÍdnikÛw, podczas za≥atwiania spraw pry-
watnych, nie zwiπzanych z kontynuowa-
niem leczenia. Uczestniczy≥ oficjalnie w rÛø-
nych imprezach, zebraniach wiejskich itp.
No i co? Liczy≥ siÍ z przepisami? Jako repre-
zentant powiatu dawa≥ dobry przyk≥ad? Ma-
jπc druk L-4 w dn. 15 maja uczestniczy≥ w
finale konkursu o Unii Europejskiej, gdzie

wraz z dyr. JagodziÒskim wrÍcza≥ nagrody
i pozowa≥ do zdjÍcia (patrz "Ziemia Kolbu-
szowska" nr 5 /77 str. 14), w dniu 7 czerwca
by≥ przy wrÍczaniu nagrÛd laureatom kon-
kursu wiedzy o samorzπdzie terytorialnym
w Warszawie, gdzie rÛwnieø pozowa≥ do
zdjÍcia, tym razem z prezydentem Kwa-
úniewskim ("Aspekt", nr 2/28, str. 2). A tak
na marginesie Panie Starosto, z tym prezy-
dentem Kwaúniewskim Aleksandrem to
nawet ≥adnie pan wyszed≥. Niech Pan jesz-
cze zamieúci jakieú zdjÍcie, moøe z pos≥em
Ciesielskim Wieúkiem, moøe z wojewodπ
Siewierskim Zdziskiem.

Nie wiadomo na co chorowa≥ pan sta-
rosta Zbigniew Lenart. Jest to tajemnica
jego i lekarzy ktÛrzy wypisywali mu zwol-
nienia. Teraz, jak widzimy, ze zdwojonπ
energiπ pracuje dla dobra powiatu i ... swo-
jego dobrego imienia. Mam nadziejÍ, takπ
samπ jak moi koledzy radni powiatowi, øe
nie bÍdzie nawrotu tej dziwnej choroby, na-
wet jeúli NSA uchyli decyzjÍ Wojewody.

Agnieszka Sondej
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"Ziemia" oskar¿a gminy
W czerwcowym numerze miesiÍcznika

"Ziemia Kolbuszowska" postawiono powaøny
zarzut radnym powiatu z gminy: RaniøÛw,
Dzikowiec, Cmolas i Niwiska zamieszczajπc
na ok≥adce gazety nag≥Ûwek "Koalicja gmin
odbiera Kolbuszowej mandat" Jako radni do
ktÛrych zarzut ten zosta≥ skierowany wyraøa-
my oburzenie w zwiπzku z zamieszczona nie-
prawdziwπ informacjπ na ok≥adce gazety.

Do wiadomoúci czytelnikÛw podajemy, iø
gazeta ta dofinansowywana jest corocznie z
budøetu powiatu w wysokoúci 19 000 z≥. Sto-
sowna umowa pomiÍdzy powiatem kolbu-
szowskim a Towarzystwem Goslara okreúla w
jaki sposÛb ta zap≥acona us≥uga winna byÊ
przez Towarzystwo úwiadczona. Przede
wszystkim rzetelnoúÊ podawanych informacji
dotyczπcych dzia≥alnoúci powiatu, co w tym
przypadku absolutnie nie mia≥o miejsca. Jako
radni powiatu w duchu odpowiedzialnoúci po-
stanowiliúmy wyjaúniÊ ca≥π sprawÍ i sprÛbo-
waÊ zapobiec sztucznemu konfliktowi jaki
prÛbuje siÍ wytworzyÊ pomiÍdzy gminπ Kol-
buszowa a gminami oúciennymi.

Na podstawie art.. 15 ust. 3 ustawy z
dnia 16 lipca 1998 r. ordynacja wyborcza do
rad gmin, rad powiatÛw i sejmikÛw woje-
wÛdztw Rada Powiatu dokonuje podzia≥u po-
wiatu na okrÍgi wyborcze w wyborach samo-
rzπdowych. Wed≥ug tej ustawy o podziale
mandatÛw decyduje tylko i wy≥πcznie Rada
Powiatu.

W dniu 21.06.02r. odby≥a siÍ 42 sesja
Rady Powiatu, na ktÛrej postanowiono pod-
jπÊ uchwa≥Í w tej sprawie. Od samego poczπt-
ku na sesji dzia≥y siÍ dziwne rzeczy. MiÍdzy
innymi radny W≥adys≥aw Mytych zg≥osi≥ for-
malny wniosek, aby Przewodniczπcy Rady,
jego zastÍpcy i przewodniczπcy klubÛw ze-
chcieli siÍ spotkaÊ przed przyjÍciem zapropo-
nowanego porzπdku obrad i przeanalizowaÊ
go jeszcze raz, gdyø wed≥ug niego jest on nie
zgodny ze statutem. Poprosi≥ takøe aby w
spotkaniu, nie wiadomo dlaczego, wziπ≥
udzia≥ radny Jerzy Wilk, ktÛry nie pe≥ni øad-
nej z w/w funkcji w Radzie.

Drugim chÍtnym do zmiany porzπdku
obrad sesji okaza≥ siÍ radny JÛzef Kardyú, ktÛ-
ry zaproponowa≥ aby w miejsce pkt 3 wprowa-
dziÊ punkt dot. podzia≥u powiatu na okrÍgi. Po
tych dwÛch propozycjach przewodniczπcy
Rady og≥osi≥ przerwÍ, nastÍpnie przeg≥osowa-
no porzπdek obrad uwzglÍdniajπcy propozycjÍ
Kardysia. Radny Wilk stwierdzi≥, iø utracono
szansÍ na kompromis (jaki kompromis?). Po
przystπpieniu do pkt 3 porzπdku obrad urzÍd-
nik wyborczy Robert Mokrzycki wyjaúni≥ jakie
by≥y zasady i tryb tworzenia projektu uchwa≥y
w sprawie podzia≥u powiatu na okrÍgi, wspo-
mnia≥ rÛwnieø o wytycznych jakie otrzyma≥ od
Komisarza Wyborczego z Tarnobrzega.
Stwierdzi≥, øe powinna byÊ respektowana za-
sada ≥πczenia gmin graniczπcych ze sobπ i o
koniecznoúci uzyskania opinii Rad Gmin w
sprawie podzia≥u powiatu. NastÍpnie prze-
wodniczπcy Rady odczyta≥ negatywne opinie
Rad Gmin w stosunku do wniosku starosty w
sprawie podzia≥u powiatu na okrÍgi. Radna
WrÛbel zaznaczy≥a, øe opinie Rad Gmin nie sπ
wiπøπce dla Rady Powiatu. Stwierdzi≥a rÛw-
nieø, øe istnieje zwiπzek miÍdzy gminami w
powiecie kolbuszowskim. Wnios≥a o po≥πcze-
nie gmin na okrÍgi wyborcze zgodnie z ich
wolπ tj. Cmolas - RaniøÛw, Niwiwska - Dziko-

wiec. Podobnie i radny Pogoda z≥oøy≥ wniosek
aby nanieúÊ poprawki do uchwa≥y zgodnie z
wolπ gmin i je przeg≥osowaÊ. Radny Kardyú
zaproponowa≥ aby dogada≥y siÍ Rady Gmin z
Kolbuszowπ. Po czym radny Mytych stwier-
dzi≥, øe podzia≥ ten jest nie w≥aúciwy i øe in-
tencjπ jego jest aby wyprowadziÊ jeden man-
dat, wbrew "interesom Kolbuszowej". Stwier-
dzi≥, øe takie uchwa≥y moøna ≥atwo podjπÊ,
one nie sπ wiπøπce. Do tego aby je podjπÊ po-
trzeba 15 radnych. Jeøeli chcemy bÍdzie to
wtedy kolejna uchwa≥a, ktÛra zostanie podwa-
øona (skπd Mytych wiedzia≥ o podwaøeniu
uchwa≥y Rady przez Komisarza Wyborczego
przed jej podjÍciem)? Po nim zabra≥ g≥os Prze-
wodniczπcy Rady Miejskiej - Jan Wiπcek, ktÛ-
ry stwierdzi≥ jednoznacznie, øe jest to nie-

projektem g≥osowa≥o 11 radnych, 16 by≥o
przeciw, nikt siÍ nie wstrzyma≥. (W g≥osowa-
niu wziÍ≥o udzia≥ 27 radnych z 30 osobowe-
go sk≥adu na 27 obecnych). Przewodniczπcy
stwierdzi≥, øe projekt uchwa≥y w tej wersji
nie przeszed≥. W tym dniu jeszcze raz na se-
sji stanπ≥ projekt uchwa≥y w tej sprawie, ale
juø zmieniony, uwzglÍdniajπcy wolÍ gmin. W
g≥osowaniu wziÍ≥o udzia≥ 25 radnych, gdyø
wczeúniej opuúcili salÍ radny Wilk i radna
Niezgoda. (Za uchwa≥π g≥osowa≥o 14 rad-
nych, przeciw by≥o 10, nikt siÍ nie wstrzy-
ma≥). Przewodniczπcy Büdzikot stwierdzi≥, øe
uchwa≥a zosta≥a podjÍta.

NastÍpnie grupa mieszkaÒcÛw z Kolbu-
szowej w dniu 28 czerwca zaskarøy≥a uchwa-
≥Í Rady do Komisarza Wyborczego w Tarno-
brzegu. Komisarz postanowieniem nr 3 z
dnia 2 lipca stwierdzi≥, øe Rada Powiatu w
Kolbuszowej podjÍ≥a uchwa≥Í w sprawie po-
dzia≥u na okrÍgi z naruszeniem prawa. Ko-
misarz Wyborczy wezwa≥ RadÍ do zmiany w/
w uchwa≥y. W miÍdzy czasie sekretarz po-
wiatu Bogdan Romaniuk na rÍce Komisarza
Wyborczego z≥oøy≥ dodatkowe wyjaúnienia
oparte na ordynacji wyborczej. Po ich
uwzglÍdnieniu Komisarz Wyborczy wyda≥
postanowienie nr 5. Czytamy w nim m.in. øe
uchyla siÍ postanowienie nr 3 i stwierdza, iø
uchwa≥a Rady Nr XLII/221/2002 z dnia 21
czerwca zosta≥a podjÍta zgodnie z postano-
wieniami ordynacji wyborczej.

W trosce o powiat grupa wyborcÛw a
nastÍpnie Rada Miasta i Gminy w Kolbuszo-
wej na sesji nadzwyczajnej odwo≥a≥a siÍ od po-
stanowienia nr 5 Komisarza Wyborczego do
PaÒstwowej Komisji Wyborczej w Warszawie.
PaÒstwowa Komisja Wyborcza uchwa≥π z
dnia 22 lipca 2002 r. definitywnie rozstrzy-
gnÍ≥a o nadwyøkowym mandacie w powiecie
kolbuszowskim, utrzymujπc w mocy postano-
wienie nr 5 Komisarza Wyborczego. Tym sa-
mym PaÒstwowa Komisja wyborcza "nie za-
pobieg≥a" jak siÍ wydaje niektÛrym ograbieniu
gminy Kolbuszowa z jednego mandatu i nie-
prawid≥owemu funkcjonowaniu powiatu w
przysz≥ej kadencji.

Po tym wnikliwym przedstawieniu spra-
wy zapewniamy mieszkaÒcÛw gminy Kolbu-
szowa, øe nikt z radnych powiatu nie wyciπ-
ga≥ rÍki po mandat wyborczy naleøπcy siÍ
gminie Kolbuszowa. Nam jako radnym powia-
tu zaleøy na dobru ogÛlnym, czego dowieúÊ
staraliúmy siÍ w naszej czteroletniej dzia≥al-
noúci w Radzie popierajπc szereg inwestycji w
stolicy powiatu. Bulwersuje nas jednak fakt,
øe tuø przed wyborami grupa ludzi dπøy do
wywo≥ania sztucznego i niepotrzebnego kon-
fliktu, ktÛry wynik≥ albo z niedoczytania, albo
niedouctwa niektÛrych urzÍdnikÛw odpowie-
dzialnych za sprawy wyborcze. Przepisy usta-
wy jakπ jest ordynacja wyborcza winny byÊ im
znane. Nie doprowadzi≥oby to do niepotrzeb-
nych nieporozumieÒ, a takøe nie narazi≥o bu-
døetu gminy Kolbuszowa na wydatkowanie
przecieø nie ma≥ej kwoty na obs≥ugÍ sesji nad-
zwyczajnej. W sytuacji gospodarczej w jakiej
siÍ obecnie znajdujemy kaødy grosz, a zw≥asz-
cza grosz podatnika powinien byÊ wydatkowa-
ny racjonalnie. Mamy nadziejÍ, øe wszyscy
wyciπgniemy z tej lekcji w≥aúciwe wnioski.

Radni Powiatu

"Ziemia" oskar¿a gminy

prawda, øe funkcjonujπ jakiekolwiek zwiπzki
gmin na terenie powiatu kolbuszowskiego. A
nawet gdyby funkcjonowa≥y - powiedzia≥ - to
Rada Gminy w Kolbuszowej jeøeli potrzeba to
na sesji nadzwyczajnej oprotestuje takπ
uchwa≥Í. Jest ona niezgodna z ordynacjπ wy-
borczπ i odczuciami mieszkaÒcÛw gminy. Za-
dajemy sobie pytanie, czy przewodniczπcy
Wiπcek przeprowadzi≥ ankietÍ wúrÛd miesz-
kaÒcÛw gminy Kolbuszowa w tej sprawie, za-
pyta≥ o ich odczucia i okreúli≥ procent nieza-
dowolonych?

NastÍpnie na jakiej podstawie twierdzi,
øe uchwa≥a Rady Powiatu jest niezgodna z
prawem? Przewodniczπcy Wiπcek przypo-
mnia≥ radnym, øe Kolbuszowa jest stolicπ
powiatu, ktÛrej w imaginowany sposÛb chce
siÍ odebraÊ mandat. Stwierdzi≥, øe taki pro-
test bÍdzie jeøeli taki wniosek zostanie zg≥o-
szony, po czym zwrÛci≥ siÍ do radnych z gmi-
ny Kolbuszowa o jednoznaczne g≥osowanie,
wzywajπc wszystkich, ktÛrym zaleøy aby po-
wiat funkcjonowa≥ dobrze o g≥osowanie za
mandatem dla Kolbuszowej. Jako radni po-
wiatu mamy ogromnπ nadziejÍ, øe pomimo
odmiennej decyzji PaÒstwowej Komisji Wy-
borczej, ktÛra ceduje mandat nadwyøkowy
na okrÍg 3 Cmolas - RaniøÛw, powiat pora-
dzi sobie z tπ "niedobrπ" sytuacjπ dla powia-
tu. NastÍpnie przewodniczπcy Rady Powia-
tu odczyta≥ projekt starosty w sprawie po-
dzia≥u powiatu na okrÍgi wyborcze. Za takim
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W piÍknej, stylowej restauracji "Muza"
mieszczπcej siÍ w budynku Teatru im. W. Siemasz-
kowej w Rzeszowie, w dniu 9 sierpnia odby≥a siÍ
pierwsza "wyborcza" konferencja prasowa Podkar-
packiego Samorzπdowego Forum Prawicy. TwÛrcy
i liderzy Forum - pani senator Janina Sagatow-
ska, wiceprezydent Rzeszowa Wies≥aw Walat,
przewodniczπcy Rady Miasta Stalowa Wola Jacek
Koralewski, oraz byli pos≥owie Zbigniew Ryna-
siewicz i Krzysztof K≥ak - przedstawili zarys
programu wyborczego, ujawnili niektÛrych kandy-
datÛw na radnych, prezydentÛw i burmistrzÛw, a
takøe odpowiadali na pytania dziennikarzy lokal-
nych mediÛw, radia, telewizji, prasy, m.in. Super
Nowoúci, Nowin, Dziennika Polskiego Podkarpac-
kiego, Gazety Wyborczej, oraz naszego Przeglπdu
Kolbuszowskiego.

Pani senator Sagatowska przypomnia≥a, øe
Forum jako oddolny ruch obywatelski, ponadpar-
tyjny, powsta≥o zaraz po wyborach do parlamentu
w jesieni ubieg≥ego roku. W paüdzierniku zaczÍ≥y
odbywaÊ siÍ spotkania po gminach i powiatach
wojewÛdztwa Podkarpackiego. Tworzony by≥ kli-
mat wokÛ≥ sprawy organizowania siÍ obywateli
wokÛ≥ swoich "ma≥ych ojczyzn", gmin, powiatÛw i
naszego wojewÛdztwa. - Uznaliúmy, øe dzia≥alnoúÊ
w takim ruchu obywatelskim - stwierdzi≥a pani
senator - przez pobudzanie ludzkiej aktywnoúci
moøe byÊ szansπ dla coraz wiÍkszego uspo≥ecznie-
nia sprawowania w≥adzy nie zamykania siÍ w sfe-
rze elit. To jest ideπ tego Forum. Wielki procent lu-
dzi naszego spo≥eczeÒstwa nie dzia≥a w øadnych
strukturach partyjnych. SiÍgamy po ludzi nie
funkcjonujπcych w partiach. A øe bÍdπ i tacy ludzie
to nie przeszkadza. My na ten czas do wyborÛw
proponujemy tym ktÛrzy nawet sπ w strukturach
partyjnych, øeby niejako zawiesili swojπ dzia≥al-
noúÊ, zapomnieli przynajmniej na chwilÍ o swoich
legitymacjach, schowali je do szuflady i zechcieli
dzia≥aÊ w Forum, zrobiÊ coú dla "ma≥ych ojczyzn".

Uzupe≥niajπc paniπ senator przewodniczπcy
Koralewski doda≥, iø jako uczestnik spotkaÒ forum
na terenie wojewÛdztwa zauwaøy≥, øe ludzie przy-
chodzili na nie bardzo licznie. - Odczu≥em, øe elek-
torat prawicowy przynajmniej w naszym woje-
wÛdztwie podkarpackim jest duøy i liczny, ale jed-
noczeúnie w jakiú sposÛb rozbity i sfrustrowany.
Jest rÛwnieø w duøym stopniu zniechÍcony do ist-
niejπcych partii politycznych, zbyt licznych i sk≥Û-
conych ze sobπ partii politycznych po stronie pra-
wej. Dlatego doszliúmy do wniosku øe istnieje po-
trzeba powo≥ania czegoú nowego do øycia, nowej

formu≥y, ktÛra bÍdzie skierowana do ludzi o okre-
úlonym rodowodzie, o rodowodzie solidarnoúcio-
wym, niepodleg≥oúciowym, rodowodzie prawico-
wym, ktÛrzy jednoczeúnie bÍdπ chcieli siÍ wyarty-
ku≥owaÊ w jakiú sposÛb, nie przez dzia≥anie w par-
tii lecz w strukturach samorzπdowych.

W dalszej czÍúci swojego wystπpienia pani
senator oúwiadczy≥a, øe Forum prowadzi kampa-
niÍ absolutnie pozytywnπ. - My nie mÛwimy o kim-
kolwiek üle, my mÛwimy co my chcemy zrobiÊ. Wie-
lo osÛb bardzo duøo mÛwi o z≥u. MÛwiπ, øe walczπ
ze z≥em. Tak walczπ ze z≥em, øe brak im czasu na
budowanie dobra. My chcemy nie walczyÊ ze z≥em
ale budowaÊ dobro i w ten sposÛb bÍdzie wszÍdzie
mniej tego z≥a, w≥aúnie budujπc dobro. Nie prowa-
dzimy kapani negatywnej. MÛwimy o tym co chce-
my sami zrobiÊ.

Na pytania dziennikarzy dotyczπce progra-
mu wyborczego Forum odpowiada≥ wiceprezydent
Walat, pod ktÛrego kierownictwem program ten
zosta≥ opracowany. Do niego teø, jako kandydata
na prezydenta Rzeszowa kierowano najwiÍcej py-
taÒ, dotyczπcych m.in. zadaÒ jakie chcia≥by reali-
zowaÊ w pierwszej kolejnoúci. Ta czÍúÊ konferencji
zosta≥a zrelacjonowana doúÊ szczegÛ≥owo przez
dzienniki regionalne z dnia 12 sierpnia br.

Dziennikarzy interesowa≥y rÛwnieø ewentu-
alne koalicje wyborcze Forum z innymi ugrupowa-
niami prawicowymi. Odpowiadajπcy na to pytanie
senator Sagatowska i pan Rynasiewicz stwierdzi-
li m.in. øe Forum jest ca≥y czas otwarte, ca≥y czas
rozmawia i jest gotowe na dalsze rozmowy. - Nie
tracimy nadziei na porozumienie nawet na powo-
≥anie jednego komitetu wyborczego np. do sejmiku
wojewÛdzkiego, chociaøby z ZCHN-em, POPIS-em
(skrÛt Platforma Obywatelska, Prawo i Sprawiedli-
woúÊ) i innymi ugrupowaniami prawicy. Ale nieste-
ty z uwagi na to, øe wiele tych ugrupowaÒ mÛwiπc
o jednoúci ma na myúli siebie a nie innych, to jest
trudno siÍ dogadaÊ. Liga Rodzin Polskich by≥a bar-
dzo otwarta ale pod warunkiem, øe lista bÍdzie siÍ
nazywa≥a Liga Rodzin Polskich i tyle. Na dzisiaj
nie ma porozumienia na Podkarpaciu. Rozmawia-
jπc z partiami politycznymi wobec takich postaw
jak powiedzia≥am, uznaliúmy øe nie moøemy byÊ aø
tak proszπcy, øebrzπcy u czyichú drzwi. Uwaøamy
øe mamy juø struktury, mamy ludzi zacnych,
wspania≥ych i tej pracy trochÍ øeúmy w teranie
wykonali...

Uczestniczπcy w konferencji redaktor Prze-
glπdu Kolbuszowskiego Benedykt Popek zada≥
pytanie dotyczπce kandydatÛw na radnych. - Tak

siÍ dzieje, øe podczas wyborÛw samorzπdowych do
rÛønych Rad wchodzi zbyt duøo ludzi nieodpowied-
nich, ktÛrzy pÛüniej za≥atwiajπ swoje prywatne in-
teresy, korumpujπ, kradnπ, oszukujπ, dzia≥ajπ
wbrew idei samorzπdnoúci. Jakie paÒstwo bÍdzie
stosowaÊ kryteria przy doborze kandydatÛw na
radnych?

-Ludzi weryfikuje ich dzia≥alnoúÊ, øycie samo
pokazuje co robili, co potrafiπ - odpowiedzia≥a Sa-
gatowska. - My naprawdÍ bÍdziemy patrzeÊ na
wszystkie te cechy, ktÛre sk≥adajπ siÍ na osobowoúÊ
kaødego cz≥owieka, czy jest uczciwy, rzetelny, a
przy tym na jeszcze wiedzÍ, doúwiadczenie. Oczy-
wiúcie najlepiej doúwiadczenie samorzπdowe. By-
cie dobrym radnym to nie jest ≥atwa praca. Ja siÍ
z tego cieszÍ, øe Forum gromadzi bardzo duøo do-
tychczasowych dzia≥aczy samorzπdowych, ktÛrzy
siÍ sprawdzili, udowodnili swojπ dzia≥alnoúciπ, nie
gadaniem, øe te wartoúci ktÛre wymieni≥am posia-
dajπ. Oczywiúcie sπ nowi ludzie my po nich siÍga-
my, ktÛrzy nie pracowali w strukturach samorzπ-
dowych a majπ jakiú dar Boøy, trochÍ tej ikry. Taki
kandydat wed≥ug mnie oprÛcz tego øe jest porzπd-
ny, uczciwy, i tak dalej to jeszcze niech bÍdzie ta-
kim jakby szaleÒcem. Teraz sπ tak trudne czasy,
øe trzeba kogoú takiego, øeby coú zrobi≥, by≥ sku-
teczny. Bardzo na to zwracamy uwagÍ. Gdy nas
przekona do tego co przedstawia dopiero wtedy
moøemy go oddaÊ, temu jakby osπdowi wyborcÛw.

Relacjonowa≥ Benedykt Popek

" Wiele osÛb tak walczy ze z≥em, øe nie ma czasu na budowanie
dobra. My nie chcemy walczyÊ ze z≥em ale w≥aúnie budowaÊ
dobro i w ten sposÛb mniej bÍdzie tego z≥a."

Janina Sagatowska

Konferencja prasowa Forum

Nasz pe≥nomocnik powiatowy Bogdan Roma-
niuk (úrodku), w towarzystwie Walata, Koralew-
skiego i Sagatowskiej

Podkarpackie Samorzπdowe Forum Pra-
wicy (PSFP) jest obywatelskim ruchem miesz-
kaÒcÛw Podkarpacia organizowanym w oparciu
o za≥oøenia demokracji obywatelskiej. Do ruchu
PSFP moøe naleøeÊ kaødy komu sπ bliskie war-
toúci narodowe, chrzeúcijaÒskie i ma na celu po-
prawÍ dzia≥ania struktur demokratycznych na
Podkarpaciu utworzonych po 1989 roku w gmi-
nach i po 1998 roku w powiatach i wojewÛdz-
twie. Ruch obywatelski PSFP powsta≥ z inicja-
tywy pani senator Janiny Sagatowskiej w 2001
roku i gromadzi w swoich szeregach ludzi ktÛ-
rym dalszy rozwÛj gmin, powiatÛw i wojewÛdz-
twa leøy na sercu.

Przypominamy. Kontakt telefoniczny
z pe≥nomocnikami Forum:
Powiat - Bogdan Romaniuk tel. 227-45-25.
Gminy :

1. Kolbuszowa - Jan Wlaz≥o tel. 227-36-46
2. Majdan KrÛlewski - Dariusz Büdzikot

tel. (0-15) 847-10-93
3. Cmolas - Marian Salwik tel. 283-77-31
4. Raniøow - Marian Indyk tel. 228-51-11
5. Dzikowiec - JÛzef Rzπsa tel. 227-44-83
6. Niwiska - Bogus≥awa Bryk tel.

fot. B. Popek
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Rabka to przepiÍkna miejscowoúÊ po≥o-
øona w kotlinie miÍdzy Beskidem Wyspo-
wym a Gorcami nad rzekπ Rabπ, znany w
ca≥ej Polsce kurort klimatyczno - balneolo-
giczny (solanki i borowiny), gdzie leczy siÍ
g≥Ûwnie choroby dzieciÍce uk≥adu oddecho-
wego, alergiczne i inne. Ale powrotowi do
zdrowia s≥uøπ nie tylko rÛønorodne zbiegi
inhalacyjne i lecznicze, lecz takøe moøliwoúÊ
korzystania z wszelakich obiektÛw wypo-
czynku i rekreacji zwiπzanych ze sportami
letnimi i zimowymi.

Rabka zosta≥a teø wybrana na miejsce
wypoczynku dla dzieci ze SzkÛ≥ Podstawo-
wych Gminy Majdan KrÛlewski. Zdecydowa-
≥y o tym wymienione juø wczeúniej walory
tego malowniczego zakπtka oraz wiele
atrakcji turystycznych. Od dwÛch lat orga-
nizowane sπ przez AkcjÍ Katolickπ przy pa-
rafii åw. Bart≥omieja w Majdanie KrÛlew-
skim turnusy kolonii letnich.

Inicjatorem akcji i kierownikiem kolo-
nii jest pani Halina KopeÊ, opiekunami zaú
panie: Eløbieta Szczur, Monika Wo≥osz
i Ma≥gorzata KamiÒska. W tym roku na
dwÛch turnusach z moøliwoúci tej skorzysta-
≥o 75 dzieci. Wiele z nich by≥o w Rabce juø
po raz drugi. Dzieci, w ciπgu tych 8 dni, nie
nudzi≥y siÍ. Czas wype≥niony by≥ mnÛstwem

Bo¿e, jak tu dobrze i piêknie!
atrakcji. NajwiÍkszπ z nich stanowi≥ zapew-
ne Rabkoland - jedyny rodzinny park roz-
rywki w Ma≥opolsce, gdzie znajduje siÍ po-
nad 30 niezwyk≥ych urzπdzeÒ dla dzieci
typu: muzyczny ekspres, kolejka do krainy
strachu, suchy basen, sala luster, ko≥o wido-
kowe itp. Jest tu rÛwnieø Muzeum Rekor-
dÛw i Osobliwoúci, Plac RekordÛw oraz Mu-
zeum Orderu Uúmiechu.

Wielkπ przygodπ by≥a teø wycieczka
pociπgiem do Zakopanego- podnÛøa Tatr. I
tam czeka≥y na dzieci liczne atrakcje

Duøa iloúÊ atrakcji jakie czeka≥y na
dzieci podczas oúmiodniowego pobytu w
Rabce nie przeszkodzi≥a jednak w codzien-
nym uczestnictwie we mszy úwiÍtej. Dzieci
czynnie uczestniczy≥y w naboøeÒstwach
przez úpiew, czytanie pisma úwiÍtego i re-
fleksje nad ewangeliπ. Nasz pobyt w Rabce
to niezapomniane chwile aktywnego wypo-
czynku blisko bogactw natury. ZarÛwno
dzieci jak i opiekunowie wrÛcili z niego ubo-
gaceni wewnÍtrznie i nie tylko. Mimo krÛt-
kiego czasu trwania kolonii wszyscy bardzo
siÍ ze sobπ zøyli i wielu uczestnikÛw nie
chcia≥o wracaÊ, ale przyrzekliúmy, øe za rok
spotkamy siÍ w tym samym miejscu.

My opiekunowie i wychowawcy
wdziÍczni jesteúmy, øe uda≥o siÍ zorganizo-

Inspektor
wstrzyma³

prace!
Wkutek dzia≥aÒ ze strony starosty

kolbuszowskiego Zbigniewa Lenarta Po-
wiatowy Inspektor Nadzoru Budowlane-
go decyzjπ z dnia 24 czerwca br. wstrzy-
ma≥ prowadzenie robÛt budowlanych przy
budowie Oddzia≥u Dializoterapii i Nefro-
logii Szpitala Powiatowego w Kolbuszo-
wej, tzw. szpitala Sztucznej Nerki. Zagro-
zi≥ przy tym, iø niespe≥nienie powyøsze-
go obowiπzku spowoduje wszczÍcie postÍ-
powania egzekucyjnego celem przymu-
szenia. Jest to jedyny przypadek w Polsce
gdzie starosta degraduje podleg≥y mu
szpital, godzi w jego lekarzy i pacjentÛw.

Nie wiadomo kiedy Inspektor odwo-
≥a swojπ decyzjÍ, czy zrobi to jeszcze w
tym roku czy w nastÍpnym. Wiadomo na-
tomiast - ordynator szpitala doktor Mie-
czys≥aw Maziarz juø to obliczy≥ - ile pie-
niÍdzy nie pozyska kolbuszowski ZOZ na
najbardziej dochodowy oddzia≥ szpitala.
Te pieniπdze wraz z pacjentami pozyska-
jπ konkurencyjne szpitale w Mielcu i DÍ-
bicy.

(tk)

waÊ taki wypoczynek, szczegÛlne podziÍko-
wania kierujemy do pana wÛjta gminy Maj-
dan KrÛlewski Jerzego Wilka i ksiÍdza
pra≥ata W≥adys≥awa W≥odarczyka za za-
interesowanie naszπ akcjπ, poparcie pomy-
s≥u i pomoc finansowπ. Znaczne úrodki pie-
niÍøne uda≥o siÍ pozyskaÊ organizatorom z
funduszu Komisji Rozwiπzywania Proble-
mÛw alkoholowych przy UrzÍdzie Gminy w
Majdanie KrÛlewskim, ktÛra zatwierdzi≥a
do realizacji program profilaktyczno - rekre-
acyjny.

Prowadzπcym zajÍcia: p. M. Wo≥osz, p.
H. KopeÊ i p. M. KamiÒskiej uda≥o siÍ zacie-
kawiÊ dzieci waønymi treúciami zwiπzany-
mi z problemami spo≥ecznymi. Odby≥y siÍ
warsztaty tematyczne, pogadanki, quizy,
konkursy literackie i plastyczne, ktÛrych ce-
lem by≥o zwrÛcenie uwagi na zagroøenia
uzaleønieniami od tytoniu, alkoholu i nar-
kotykÛw. Przestrzega≥y one przed ryzykiem
i skutkami uzaleønieÒ dla zdrowia i øycia,
uczy≥y kszta≥towania w≥aúciwych postaw
asertywnych wobec zagroøeÒ, orientowa≥y,
gdzie szukaÊ pomocy przy prÛbie wyjúcia z
na≥ogu.

Miejmy nadziejÍ, øe uda nam siÍ do-
trzymaÊ s≥owa danego naszym podopiecz-
nym, øe za rok ponownie siÍ spotkamy.

Halina KopeÊ
Ma≥gorzata KamiÒska

O�rodek "Korona"
w Korczowiskach
W wiosc Korczowiska (gm. RaniøÛw) w dn. 21 lipca br. zosta≥ uroczyúcie  otwarty i

poúwiÍcony Oúrodek rekolekcyjno-wypoczynkowy "Korona" parafii Podwyøszenia Krzyrza
åw. w Rzeszowie, na ojcowiünie úp. Stefani i Antoniego Ko≥odziejÛw. Oúrodek otwarty i
dostÍpny jest dla wszystkich chÍtnych z ca≥ego naszego regionu a nawet kraju. RelacjÍ z
uroczystoúci zamieúcimy we wrzeúniwym numerze naszej gazety.

Ksiπdz Franciszek Ko≥odziej - budowniczy oúrodka, oraz ks. inf. JÛzef Sondej otrzymujπ podziÍko-
wanie od wypoczywajπcych niepe≥nosprawnych "MuminkÛw" z Krakowa Strdomia.

fot. B. Popek



13przeglπd KOLBUSZOWSKINr 112

PODZI KOWANIE
Chcia≥bym serdecznie podziÍkowaÊ

panu lekarzowi weterynarii (imiÍ i na-
zwisko, adres zamieszkania kaødy Czy-
telnik sam sobie znajdzie) za opiekÍ nad
moim pieskiem rasy cocker spaniel, w ciπ-
gu d≥ugich dwÛch miesiÍcy jego øycia w
moim domu.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za
szybkie uwolnienie mnie od codziennych
k≥opotÛw zwiπzanych ze sprzπtaniem po
piesku, myciem i karmieniem oraz od co-
dziennego marnotrawienia cennego czasu
na zabawÍ z nim  i wyprowadzanie go na
spacery.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za od-
chudzenie mojej rodziny. £zy wylane po
stracie pieska skutecznie obniøy≥y wagÍ
naszych cia≥.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za
wzbogacenie mojego s≥ownika prawnicze-
go o s≥owa: szantaø, pomÛwienie, naru-
szenie dÛbr osobistych, b≥πd lekarski, lek-
komyúlnoúÊ, niedbalstwo i jeszcze kilka
innych.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za
rozszerzenie moich horyzontÛw i wiado-
moúci o psach, odnoúnie ich anatomii, fi-
zjologii i patologii.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za to,
øe czÍsto jeüdzi≥em do lecznicy i ten fakt
przyczyni≥ siÍ do poznania wielu cieka-
wych osÛb wúrÛd braci taksÛwkarskiej.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za
s≥uszne i jakøe  celne sugestie: aby od-
szkodowania domagaÊ siÍ nie od niego, a
od polskiego producenta szczepionki
przeciwko nosÛwce, ktÛra to szczepionka
nie zadzia≥a≥a i pies zdech≥ (ca≥e szczÍ-
úcie, øe nie by≥a to szczepionka zagranicz-
na, bo jakieø trudnoúci czeka≥yby mnie
przy reklamacjach za granicπ?!) oraz aøe-
by sprawiÊ sobie pieska wielorasowego,
bo te rasowe sπ nieprzyzwoicie delikatne,
a kundelek jest bardziej odporny na cho-
roby.

DziÍkujÍ panu weterynarzowi za to,
øe nie przyzna≥ siÍ do b≥Ídu w sztuce le-
karskiej, tylko mÛwi≥ o wielkim pechu.
åwiÍta racja, pechowcom naleøy siÍ wiel-
kie wspÛ≥czucie, øe sπ pechowcami i nie
majπ wp≥ywu na swoje postÍpowanie.
Taki los!

DziÍkujÍ panu weterynarzowi, za to,
øe s≥usznie nazwa≥ mnie szantaøystπ, bo
kto to widzia≥, aby za cenÍ odszkodowa-
nia za jednego g≥upiego psa opisywaÊ od
razu sprawÍ w gazecie?!

Juø na koniec bardzo serdecznie dziÍ-
kujÍ panu weterynarzowi za nieoddanie mi
pieniÍdzy, w ramach rekompensaty za stra-
tÍ psa, poniewaø mÛg≥bym, ze zbyt wielkiej
radoúci, przepiÊ je - czyli jednπ czwartπ mo-
ich poborÛw miesiÍcznych (tyle kosztowa≥
zakup szczeniaka!) i straciÊ jeszcze na doda-
tek watrobÍ. Co za humanitaryzm.

W≥aúciciel, przez dwa miesiace
psa, rasy cocker spaniel

Pionierami tej dyscypliny sportu  byli
nastÍpujπcy zawodnicy : Sebastian Rzπsa,
Pawe≥ Dypa, £ukasz Dypa, Piotr Frankie-
wicz, Witold Barnaú, Maciej Matejek oraz
jedyna dziewczyna Katarzyna Nagaú.

Poczπtki sekcji by≥y trudne, brak stro-
jÛw letnich,  zimowych i funduszy, musie-
liúmy radziÊ sobie w pewnych momentach
sami.
     W 2000r. po d≥ugich  poszukiwaniach po
rÛønych zak≥adach i firmach prywatnych
Pan Jan Dypa znalaz≥ sponsora,  ktÛrym
zosta≥  Zak≥ad Ceramiki Budowlanej "Ha-
dykÛwka''. Pokry≥ on  koszty zakupu tak
d≥ugo oczekiwanych strojÛw letnich i zimo-
wych oraz wyjazd na Mistrzostwa Polski w
Ksiπøu gdzie nasi zawodnicy po raz pierw-
szy zmierzyli siÍ  z najlepszymi zawodnika-
mi w Polsce.

Sekcja organizowa≥a w Kolbuszowej
zawody,  ktÛrych celem by≥o wy≥onienie
uzdolnionej m≥odzieøy .

 Z tych zawodÛw do sekcji trafili: Ali-
na Czachor,  Pawe≥ Lenart,  Pawe≥ Mytych,
Klaudyna K≥osiÒska.

 Do sezonu 2000 druøynÍ przygotowa≥
trener Maciej Przyby≥o. DziÍki pomocy  fi-
nansowej Zarzπdu Miasta i Gminy na cze-
le z burmistrzem p. Zbigniewem Chmielow-
cem sekcja mog≥a wystartowaÊ w nastÍpu-
jπcych zawodach:  Auto åkoda  Grand Prix,
Mistrzostwa Polski, Puchar Tarnowa,  Pu-
char Brzeska oraz inne zawody na terenie
Podkarpacia.

Przygotowania do sezonu 2001  odby-
wa≥y siÍ   na sali gimnastycznej,  si≥owni
oraz basenu pod okiem trenera p. Bogdana
Blata.

Sekcja zyska≥a nowych zawodnikÛw:
Daniela NiedziochÍ /Cracovia Construc-
tion, Krzysztofa Biernata /OTC OúwiÍcim/
i SylwiÍ KapustÍ z Rzeszowa . W tym sezo-
nie zanotowano pierwsze znaczπce sukcesy,
ktÛrymi by≥y:

- Daniel Niedziocha -I miejsce Puchar
Tarnowa

- Alina Czachor- II miejsce Puchar Tar-
nowa,  XIII m. Auto åkoda Grand Prix
- Lang

- Pawe≥ Lenart- IV miejsce Puchar Tar-
nowa,  XXXI m. Auto åkoda Grand Prix
- Lang

- Sylwia Kapusta- II miejsce  Puchar
Tarnowa

- Pawe≥ Dypa-XIX miejsce Puchar Tarno-
wa

- Pawe≥ Mytych- XXXVI m. Auto åkoda
Grand Prix - Lang

Duøym  sukcesem Aliny Czachor na
OgÛlnopolskiej Olimpiadzie M≥odzieøy w
Kaliszu by≥o uplasowanie siÍ na 10 pozycji
i to by≥ dobry prognostyk na nastÍpny se-
zon rowerowy.

Rok 2002 zapowiada≥ siÍ dobrze ze
wzglÍdu na mocno przepracowanπ zimÍ   na
si≥owni, basenie,  sali gimnastycznej i bie-
gach w terenie. Pozyskaliúmy rÛwnieø no-
wego dobrze zapowiadajπcego siÍ zawodni-
ka z Rzeszowa Tomasza Paszkowskiego. I
tak w sk≥adzie Alina Czachor, Sylwia Ka-
pusta, Tomasz Paszkowski wyruszyliúmy
na zawody Auto åkoda Grand Prix, gdzie po
wyjazdach do Polanicy Zdroju,  G≥ucho≥a-

zÛw, Czarnkowa,  åwieradowa  Zdroju i
Szczawna Zdroju Alina Czachor w  katego-
rii juniorka m≥odsza zajÍ≥a VII miejsce,
Sylwia Kapusta- XIII miejsce,  a Tomasz
Paszkowski XVII miejsce  i forma ros≥a.

W miÍdzyczasie odby≥y siÍ  zawody w
rÛønych miejscach na Podkarpaciu takich
jak TarnogÛra,  Krempna,  Jas≥o,  Kπty,
Przemyúl,  åwiebodna,  Pruchnik,  Rzepnik
oraz traktowany z duøπ uwagπ przez za-
wodnikÛw Puchar Tarnowa, gdzie na GÛrze
åw. Marcina odby≥y siÍ juø 3 eliminacje ale
jeszcze pozosta≥o 2 i Alina Czachor i To-
masz Paszkowski zajmujπ II pozycjÍ i majπ
aspiraciÍ na wyøszπ lokatÍ .

Duøym sukcesem naszej ekipy zakoÒ-
czy≥ siÍ udzia≥ w Mistrzostwach  Polski ro-
zegranych w Kielcach.  Alina Czachor za-
jÍ≥a IV miejsce,  a Tomasz Paszkowski X
miejsce w wyúcigu o Puchar Prezesa PZKol.

Dnia 23, 07.2002 r pojechaliúmy na
OgÛlnopolskπ OlimpiadÍ M≥odzieøy do
Szczawna Zdroju w ramach  ktÛrej odbywa-
≥y siÍ Mistrzostwa Polski w kategorii ju-
niorka m≥odsza . NastÍpnego dnia rozegra-
ny zosta≥ wyúcig na dystansie 16, 8 km /jed-
na pÍtla 5, 6 km/ w ktÛrym wystartowa≥a
Alina Czachor.

Odnios≥a ona øyciowy sukces mijajπc
liniÍ mety jako brπzowa medalistka Mi-
strzostw Polski. MyúlÍ øe ten sukces nie
pÛjdzie na marne i nasza sekcja w dalszym
ciπgu bÍdzie siÍ rozwijaÊ. Od wrzeúnia roz-
poczynamy nabÛr nowych zawodnikÛw i za-
wodniczek,  a takøe  organizowaÊ bÍdziemy
zawody  popularyzujπce kolarstwo gÛrskie.

Uczestniczπc w kolejnych wyúcigach
kolarze UKS, ,  DwÛjka"godnie reprezento-
waÊ bÍdπ miasto i gminÍ Kolbuszowa na te-
renie ca≥ej Polski.

Zarzπd UKS "DwÛjka"serdecznie
dziÍkuje sponsorom sekcji kolarskiej,  ktÛ-
rymi byli:

vvvvv Prezes - Jerzy Sitko
vvvvv Burmistrz Zbigniew Chmielowiec,
vvvvv Sekretarz - Micha≥ Franczyk
vvvvv Zarzπd Miasta i Gminy Kolbuszowa
vvvvv Cz≥onkowie - Jan Dypa
vvvvv Fundacja na Rzecz Kultury Fizycz-

nej i Sportu  Ryszard Haptaú
vvvvv FIN Wojciech Zawada
vvvvv PREFABET
vvvvv ORZECH
vvvvv ZPM SEWERYN
vvvvv Kino GRAØYNA
vvvvv P. Adam Fita≥
vvvvv STAL-BET
vvvvv KARMICH
vvvvv ZiemVit
vvvvv P. Halina FurmaÒska
vvvvv P. Jan Sidor
vvvvv PIAST
vvvvv P. Mieczys≥aw Kapusta
vvvvv AXEL
vvvvv P. Angelika Gajda
vvvvv PAKFOL
vvvvv MULTITRADE
vvvvv TOUDI
vvvvv DELTA
vvvvv KOLTANK
vvvvv ARKA
vvvvv P. Joanna Gdowik
vvvvv BUDROL

(-)

Brπzowa medalistka Alina Czachor
cd. ze str. 1
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Moje wspomnienia z tamtych lat cd.

Wycieczka z TrzÍsÛwki i OstrÛw Tuszowskich. Na Kasprowym Wierchu,
rok. 1963.

Trafi≥em do mπdrego kierownika szko≥y pana Stanis≥awa Wπ-
sowicza, o czy przekona≥em siÍ w czasie mojej pracy. OprÛcz pod-
stawowych obowiπzkÛw postanowi≥em poúwiÍciÊ siÍ rÛwnieø pra-
cy kulturalnej z uczniami. Moje zainteresowania znalaz≥y zrozu-
mienie u prze≥oøonego.

by≥o widaÊ bojaüni przed skutkami wypowiedzi na temat cz≥owie-
ka znienawidzonego przez w≥adze PRL. W dyskusji zapyta≥ siÍ czy
wúrÛd zebranych jest cz≥owiek, ktÛry s≥uøy≥ pod jego dowÛdztwem
podczas obrony Warszawy. Zg≥osi≥o siÍ dwÛch mieszkaÒcÛw. Ge-
nera≥ by≥ widocznie wzruszony, mieszkaÒcy nie mniej. WspomnÍ,

øe w latach 60-tych nie by≥o z TrzÍsÛwki drogi utwar-
dzonej do Cmolasu, tak samo w innych kierunkach. Naj-
gorzej by≥o w zimie. Na obowiπzkowe konferencje jecha-
≥o siÍ wozem zaprzÍøonym w konie. Mieliúmy niestru-
dzonego furmana pana KucÍ nazwanego "PKS nr 1".

Pewnego razu udaliúmy siÍ na konferencjÍ do Ko-
sÛw. By≥y wtedy roztopy wiosenne, na drodze biegnπ-
cej przez ≥πkÍ leøa≥o pe≥no sniegu i roztopionej wody. W
pewnej chwili konik odmÛwi≥ pos≥uszeÒstwa i wszyscy
pasaøerowie furmanki musieli zejúÊ z wozu i brnπÊ do
moøliwej drogi. By≥ to jeden z obrazkÛw przesz≥oúci.
Mimo to by≥o fajnie i weso≥o. DziÍki temu poznawa≥o siÍ
warunki w jakich pracowali nauczyciele w tamtych la-
tach. W dniu 7 czerwca 1964r. nastπpi≥o otwarcie linii
kolejowej RzeszÛw - Kolbuszowa. Po wielu latach nasze
okolice uzyska≥y kolejowe po≥πczenie ze úwiatem.

W otwarciu wziÍ≥a udzia≥ szko≥a z TrzÍsÛwki. By≥a
to piÍkna i wzruszajπca uroczystoúÊ. W nastÍpnych
dniach udaliúmy siÍ pociπgiem do £aÒcuta. Dla dzieci
by≥a to pierwsza podrÛø pociπgiem. Do innych wycieczek
naleøa≥a wycieczka rowerowa do Przec≥awia. Celem jej

by≥o zwiedzenie zamku RejÛw oraz okolicznych zabytkÛw. Wyma-
rzona wycieczka, ktÛrπ uda≥o siÍ zorganizowaÊ z duøπ trudnoúciπ
to wycieczka do Zakopanego, wspÛlnie z Ostrowami Tuszowskimi.
Dla dzieci by≥o to wielkie przeøycie. DziÍki znajomoúciom uda≥o
siÍ wynajπÊ w Mielcu autobus na 3 dni. cdn.

Stanis≥aw Biesiadecki

W tym samym czasie zaczÍ≥a pracowaÊ w TrzÍsÛwce moja na-
rzeczona. PrzypomnÍ, øe jednπ z nauczycielek by≥a pani Kazimiera
Stolarz, ktÛra jeszcze w okresie 20-lecia pracowa≥a w Ostrowach
Tuszowskich. CzÍsto opowiada≥a mi o spotkaniach w pa≥acu na
herbatkach i rozmowach z dziedziczkπ Otowskπ i literatem Nowa-
kowskim, ktÛrego zna≥a dobrze z dzia≥alnoúci kulturalnej w Kra-
kowie, gdyø pochodzi≥a z centrum Krakowa. Duøym plusem w
øyciu szko≥y by≥ telewizor, o ktÛry postara≥ siÍ kierownik szko≥y
pan Wπsowicz. By≥ to jedyny telewizor w okolicy. Na te czasy by≥o
to wielkie osiπgniÍcie dla doros≥ych i uczniÛw. Pozwala≥ on na
oglπdanie rÛønych programÛw, z ktÛrych najbardziej ulubionym
by≥ Teatr TV - poniedzia≥kowy. Wieczorami gromadzili siÍ miesz-
kaÒcy, by oglπdaÊ zwykle "co leci". Przedmioty, ktÛre mi przydzie-
lono do nauczania to: matematyka, úpiew i prace rÍczne. Lubi≥em
je bardzo. Klasy liczy≥y od 36-38 uczniÛw. Stwierdzi≥em, øe dobrze
mi siÍ z nimi pracowa≥o od poczπtku.

W nastÍpnym roku zawar≥em zwiπzek ma≥øeÒski. ålubu
udzieli≥ nam ks. WÛjtowicz, ktÛry mnie uczy≥ religii w liceum. Przy
okazji powiedzia≥ kilka ciep≥ych s≥Ûw o uczniach uczÍszczajπcych
na religiÍ w tych trudnych czasach. W tym czasie w≥adze powia-
towe postanowi≥y wyposaøyÊ wszystkie szko≥y, w ktÛrych by≥y
úwietlice w telewizory. To wydarzenie nosi≥o nazwÍ "eksperyment
kolbuszowski". W zwiπzku z tym na oficjalnπ uroczystoúÊ, ktÛra
odby≥a siÍ w TrzÍsÛwce zosta≥ zaproszony minister kultury Gar-
stecki. W spotkaniu tym wziÍ≥o udzia≥ duøo osÛb z Kolbuszowej i
Rzeszowa. Nasza szko≥a przygotowa≥a wystÍp artystyczny nagrany
przez TV. Program zosta≥ wyemitowany w telewizji w nastÍpnych
dniach. DziÍki temu szko≥a uzyska≥a nowy radziecki telewizor mar-
ki "Rubin", ktÛry ciπgle ulega≥ awarii jak i jego poprzednik. Dobrze,
øe w Hucie Komorowskiej by≥ zdolny elektronik Staszek Babula. Wie-
dzÍ tÍ zdoby≥ w wojsku. Ja by≥em ≥πcznikiem miÍdzy nim a szko≥π.
Staszek niby lekarz udziela≥ czÍsto pomocy "Rubinowi".

Moja poczciwa WFM-ka lub SHL-ka ks.Kuliga pomaga≥a w
tym wielkim dziele. W nastÍpnym roku Kolbuszowa goúci≥a gene-
ra≥a RÛmmla, obroÒcÍ Warszawy z 1939r. By≥o to zwiπzane z wy-
daniem przez niego ksiπøki. Zaproszenie do spotkania ludnoúci
powiatu kolbuszowskiego z genera≥em zorganizowa≥a Biblioteka
Publiczna w Kolbuszowej. I znÛw oficjalne spotkanie odby≥o siÍ w
TrzÍsÛwce. Z tej okazji zebra≥o siÍ sporo mieszkaÒcÛw. Z podziwem
patrzono na s≥ynnπ postaÊ. Genera≥ by≥ niskiego wzrostu. Podzie-
li≥ siÍ wspomnieniami z niedalekiej przesz≥oúci, o bohaterstwie øo≥-
nierza polskiego w walce z najeüdücπ niemieckim. Pad≥y z jego ust
miÍdzy innymi s≥owa:"Pi≥sudski to by≥ wielki cz≥owiek". Jakoú nie
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V  V  V  V  V  SPORT   V  V  V  V  V  SPORT   V   V   V   V   V  SPORT   V  V  V  V  V  SPORT   VVVVV

W dniu tym uczniowie klas IV-VI nie
mieli bowiem nauki w szkole, ca≥y dzieÒ spÍ-
dzili na boiskach sportowych kolbuszowskie-
go stadionu, na ktÛrym rozegrany zosta≥ MI-
NIMUNDIAL - KOLBUSZOWA 2002. Kaø-
dy zespÛ≥ wylosowa≥ wczeúniej nazwÍ paÒ-
stwa uczestnika Mistrzostw åwiata w Korei
i Japonii i mia≥ czas na przygotowanie odpo-
wiednich strojÛw pi≥karskich. Do rywalizacji
stanÍ≥o 26 druøyn, w tym 13 dziewczπt, ktÛ-
re rozegra≥y mecze w 8 grupach eliminacyj-
nych. £πcznie rozegranych zosta≥o 38 spo-
tkaÒ. W kategorii ch≥opcÛw mistrzem zosta-
≥a druøyna Polski ( klasa VI B), ktÛra w finale
pokona≥a rzutami karnymi BrazyliÍ (VI D)
2:1, w normalnym czasie gry pad≥ wynik 0:0.
W meczach pÛ≥fina≥owych Polska rÛwnieø
rzutami karnymi 2:1 pokona≥a RPA (VI C),
natomiast Brazylia karnymi 1:0 pokona≥a
DaniÍ (VI A). III miejsce zajÍ≥a druøyna RPA,
ktÛra pokona≥a DaniÍ 2:0.

KoÒcowa klasyfikacja w kategorii ch≥op-
cÛw:
1. Polska      (VI B)

2. Brazylia (VI D)
3. RPA (VI C)
4. Dania (VI A)
5. Portugalia (IV C)
6. Francja (V B)
7. Paragwaj (VI E)
8. Turcja (V A)
9. Korea (V C)

10. Hiszpania (IV B)
11. Chiny (V D)
12. Senegal (IV D)
13. USA (IV A)

Polska wystπpi≥a w sk≥adzie: BieleÒ Da-
niel, Czachor Tomasz, Karol Kostuj, Grzegorz
Korzuchowski, Tomasz Pastu≥a, Adam Wiπ-
cek, Piotr Wilk, Albert WrÛbel i Dawid Zuber.

W kategorii dziewczπt mistrzem zosta-
≥a Chorwacja (V A), ktÛra w finale pokona≥a
karnymi 3:1 druøynÍ Argentyny (V D). W
pÛ≥finale Chorwacja wygra≥a karnymi 3:2 z
Irlandiπ (VI B), natomiast Argentyna rÛw-
nieø karnymi 1: 0 pokona≥a W≥ochy (VI C). W
meczu o III miejsce Irlandia takøe karnymi
1: 0 pokona≥a druøynÍ W≥och.

Polska Mistrzem �wiata! KoÒcowa klasyfikacja w kategorii
dziewczπt:
1. Chorwacja V A
2. Argentyna V D
3. Irlandia VI B
4. W≥ochy VI C
5. Anglia VI D
6. Belgia VI E
7. Szwecja VI A
8. Niemcy V C
9. Nigeria IV A

10. Japonia V B
11. Meksyk IV C
12. Kamerun IV D
13. Urugwaj IV B

Chorwacja wystπpi≥a w sk≥adzie: Mag-
dalena Czachor, Aleksandra Antos, Sylwia
Bajor, Gabriela Blicharz, Marzena Guzior,
Magdalena Kupczyk, Paulina Mica≥, Monika
Mierzejewska, Katarzyna Plis, Gabriela Sit-
ko i Weronika Wit.

Puchary najlepszym druøynom wrÍczy≥
dyrektor szko≥y i prezes UKS DwÛjka mgr
Jerzy Sitko, a turniej przygotowali i sprawnie
przeprowadzili: nauczyciele wychowania fi-
zycznego Micha≥ Franczyk i Wojciech Zawada.

(-)

Z pucharem za III miejsce powrÛci≥y z MiÍdzyrzeca Pod-
laskiego do domu m≥odziutkie pi≥karki Uczniowskiego Klubu
Sportowego DwÛjka Kolbuszowa.

Bra≥y one udzia≥ w pÛ≥fina≥ach turnieju mini pi≥ki noønej im.Mar-
ka Wielgusa, ktÛrego VI edycjÍ rozegrano w dniach 28 czerwca - 10 lip-
ca br. Startowa≥y dziewczÍta z rocznika 1991 i m≥odsze, dla ktÛrych
by≥o to nieoficjalne mistrzostwa Polski.

Na szeúÊ rozegranych spotkaÒ futbolistki DwÛjki wygra≥y czte-

III Miejsce Pi≥karek UKS DW”JKA Kolbuszowa

Pi≥karki UKS DwÛjka Kolbuszowa z rocznika 1991 i m≥odsi. Stojπ od pra-
wej:  Mariola ZieliÒska, Iwona Gnap, Ewa FurmaÒska, Anna Kostuj, Kin-
ga KorzÍpa i Micha≥ Franczyk - trener. Kleczπ od prawej: Kinga Serafin,
Maja Strzelczyk, Anna Labuda i Anna Wilk - kapitan druøyny.

DzieÒ 14 czerwca 2002r. zapadnie w pamiÍci usportowionej czÍúci m≥odzieøy
Szko≥y Podstawowej Nr 2 im. K.K.BaczyÒskiego w Kolbuszowej.

Sportowo w PorÍbach KupieÒskich
W dniu 14.07.2002 r w PorÍbach KupieÒskich zosta≥ zorganizowa-

ny z inicjatywy Rady so≥eckiej i OSP tejøe miejscowoúci festyn sporto-
wy.  W imprezie udzia≥ wziÍ≥y OSP z Bukowca, Czarnej SÍdziszowskiej,
oraz Kupna. Mimo iø by≥o bardzo gorπco uczestnicy prÛbowali swych si≥
i ≥atwo siÍ nie poddawali.

W programie znalaz≥y siÍ miÍdzy innymi mecze pi≥karskie, prze-
ciπganie liny oraz liczne konkursy dla dzieci. W czasie trwania impre-
zy obecni byli: Burmistrz MiG Kolbuszowa Zbigniew Chmielowiec oraz
Wiceprzewodniczπcy Rady Miejskiej w Kolbuszowej JÛzef Fryc. Podczas
trwania festynu zebrani mogli siÍ napiÊ napojÛw ch≥odzπcych a takøe
sprÛbowaÊ kie≥baski z roøna. Po zakoÒczeniu zmagaÒ odby≥a siÍ zaba-
wa taneczna.

Organizatorzy serdecznie dziÍkujπ sponsorom: P. Stefanowi Orze-
chowi oraz Bogus≥awie i Marianowi Sudo≥.

ry: z Bukowinπ Bukowsko 2 : 0, UKS Piwoda 2 : 0 i dwukrotnie z Bia-
≥π Brunary 3 : 2 i 4 : 3 w meczu o III miejsce. Przegra≥y natomiast z
úwietnie grajπcymi krakowiankami z UKS Dobry Wynik ( SP-87 - majπ
10 godzin wychowania fizycznego tygodniowo) 1 : 8 oraz z MUKS Øu-
kowice TarnÛw 1 : 3.

Tabele rundy zasadniczej
1. UKS Dobry Wynik SP-87 KrakÛw 5 15 25 - 3
2. MUKS Øukowice TarnÛw 5 12 13 - 3
3. UKS DwÛjka Kolbuszowa 5  9 9 - 13
4. UKS Bia≥a Brunary 5 4 7 - 10
5. UKS Piwoda 5 4 5 - 11
6. UKS Bukowina Bukowsko 5 0 1 - 20

Do fina≥u tej imprezy zakwalifikowa≥y siÍ dziewczÍta z Krakowa.
Sukcesy indywidualne zanotowa≥y: Anna Labuda i Kinga KorzÍpa, ktÛ-
re powo≥ane zosta≥y do reprezentacji turnieju na macz z druøynπ kra-
kowianek. Pojedynek ten zakoÒczy≥ siÍ zwyciÍstwem dziewczπt z Kra-
kowa 5 : 1.

Druøyna DwÛjki gra≥a w nastÍpujπcym sk≥adzie: Anna Labuda,
Anna Kostuj (1 bramka), Ewa FurmaÒska (2), Iwona Gnap (3), Maja
Strzelczyk (2), Anna Wilk (3), Kinga KorzÍpa (2), Kinga Serafin i Ma-
riola ZieliÒska.

S.L.

M.F.
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STACJA KONTROLI POJAZD”W
Kolbuszowa GÛrna 275, tel./fax 017/ 22 73 466,  0 601 59 68 47

Czynne:
poniedz. piπtek - 800 - 1800, sobota 800 - 1400

BADANIA TECHNICZNE - PRZEGL•DY REJESTRACYJNE
q samochody osobowe - dostawcze do 3,5 t
q ciπgniki rolnicze
q samochody z instalacjπ gazowπ, - motocykle

OFERUJEMY:
q czÍúci zamienne do samochodÛw krajowych i zagranicznych
q klocki hamulcowe
q szczÍki
q elementy zawieszenia i uk≥adÛw kierowniczych
q t≥umiki
q amortyzatory - Wymiana Gratis
q oleje: SHELL WYMIANA GRATIS!!!

BP WYMIANA GRATIS!!!
q filtry oleju i powietrza
q kompleksowπ diagnostykÍ pojazdÛw
q naprawy, regulacje - na miejscu. SUPER OFERTA

qqqqq regulacja geometrii zawieszenia na najnowszym urzπdzeniu komputerowym firmy BEISSBARTH

BEZP£ATNIE:
q sprawdzimy pe≥nπ geometrie zawieszenia pojazdu - przy zakupie 4 szt. opon dotyczy rÛwnieø naszego centrum

serwisowego ogumienia - (Plac GS Kolbuszowa), tel. 22 74 359
q zatankowanie 5 l gazu lub umycie swojego samochodu w myjni samochodowej -

po wykonaniu okresowego badania technicznego.

HurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtownia

"AGA""AGA""AGA""AGA""AGA"

Na to CiÍ staÊ! Najniøsze ceny!

HurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtowniaHurtownia

"AGA""AGA""AGA""AGA""AGA"
i SKLEP FIRMOWY

SAMOOBS£UGOWY
zapraszajπ PaÒstwa na codzienne zakupy
artyku≥Ûw spoøywczych i przemys≥owych

oraz do BARU "MIå"
Kolbuszowa, ul. Rzeszowska 7

(dawny plac manewrowy nauki jazdy LOK)
Czynny od 700 - 2000, w sob. 700- 1500

Z a p r a s z a m y

PROFESJONALNE
US£UGI

PARKIECIARSKIE
poleca:

F.U.H. STOLREM
Mazur Ryszard

36-100 Kolbuszowa, ul. Sawy 14
tel. 0 17 2273 200,  kom. 0605 281968

ZAKRES US£UG:
q przygotowanie pod≥oøa,
q uk≥adanie oraz renowacja parkietÛw,
q bezpy≥owe szlifowanie parkietÛw oraz pod≥og
q lakierowanie-polerowanie,
q montaø schodÛw, barierek,
q montaø paneli úciennych oraz  pod≥ogowych,

z a p r a s z a m y
N I S K I E  C E N Y ! ! !
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WALOR

BIURO HANDLOWE 36-100 Kolbuszowa, ul. Towarowa 4. Tel. centrala:  017/ 22 71 567, 7445 111, fax:  017/ 2273 976

PRZEDSI BIORSTWO HANDLOWO - US£UGOWE

ZAPRASZAMY W GODZ. 7.00 - 18.00, SOBOTA 7.00 - 13.00

BLACHY DACHOWE

SYSTEMY RYNNOWE

STOLARKA DREWNIANIA

OKNA DACHOWE

BOAZERIA MDF I PCV

POD£OGI PANELOWE

P£YTY KARTONOWO-GIPSOWE

CHEMIA BUDOWLANA

OCIEPLENIA

BRAMY GARAØOWE

SYSTEM RATALNY,
CENY PRODUCENT”W,
TRANSPORT GRATIS!

PCV

S I D I N G

      aks     !
Art. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i BiuroweArt. Papiernicze i Biurowe

Kolbuszowa, ul. Piekarska 11

Oferuje:
q artyku³y biurowe, szkolne

q papier komputerowy, rolki do kas fiskalnych DRESCHER
q materia³y eksploatacyjne do komputerów, drukarek, ksera

(tonery, atramenty, aplikatory, taœmy barwi¹ce)

q druki akcydensowe

q papiery: POLSPED, POLLUX i inne

q przybory do pisania

ZAPRASZAMY:
pon. ñ pt. 900 ñ 1700, sob. 800 ñ 1300

tel. 22 72 815
Pe≥na obs≥uga biur i urzÍdÛw z dostawπ  na miejsce

P

OKNA Drewno PCV Aluminium
Szyby niskoemisyjne  k=1,1 W/m2 tel. (0-17) 22 72 594

PHU Posejdon, ul. Rzeszowska 7, 36-100 Kolbuszowa (budynek LOK)

PAKFOL SERAFIN Sp. jawna

Zak³ad Us³ugowo - Produkcyjno - Handlowy
STAL - BET - Adam Fory�

36-100 Kolbuszowa, ul. Jana Wiktora 15, tel. (0-17) 22 72 047
Zapraszamy na zakupy hurt-detal oferujπc w cenach konkurencyjnych:

l p≥ytki ceramiczne l kleje l korek panelowy i posadzkowy
Czynne od 800 - 1600, sobota od 800 - 1500

Ponadto oferujemy beton z transportem.

1

FHU "Super  Czas"
Stanis³aw Jadach

36-100 Kolbuszowa, ul. 11 Listopada 13,
(obok dworca PKS-PKP)  tel. (0-17) 22 74 096

Sprzedaø: l zegarkÛw l zegarÛw l budzikÛwl kalkulatorÛw l innego
asortymentu l Us≥ugi zegarmistrzowskie.

Gwarantujemy wysokπ  jakoúÊ towarÛw i  us≥ug.

2

3

4

1
3

2

4
Kolbuszowa, ul. Kiliñskiego 4 (boczna Pi≥sudskiego, tel. (0-17) 2273 241,

tel./fax (0-17) 2273 240, www.pakfol.pl, e_mail: pakfol@pakfol.pl
Oferuje do sprzedaøy:

l rÍkaw foliowy PE bezbarwny l rÍkaw foliowy PE kolorowy l taúmy fo-
liowe termokurczliwe l woreczki z folii (wszystkie wy2miary) l worki na
úmieci l nadruk w czterech kolorach l reklamÛwki l ciπgniÍcie rekawa

z powierzonego PE.

SPRZEDA¯   DETALICZNA
ul. Handlowa 3  36-100 Kolbuszowa

tel:  017/  22 72 800,   22 73 183
Oferuje czÍúci zamienne do samochodÛw krajowych,

zachodnich i japoÒskich
q klocki q szczÍki q tarcze i bÍbny hamulcowe q amortyzatory

q filtry q os≥ony gumowe q pasy zÍbate q rozrzπdu
q wielorowkowe q czÍúci zawieszenia q uk≥adÛw kierowniczych

 q sprzÍg≥a q termostaty q sprÍøyny zawieszenia q t≥umiki
q pompy wody i paliwa q lusterka q elementy uk≥adÛw
zap≥onowych q przewody wysokiego napiÍcia q czujniki

i wy≥πczniki q t≥umiki q uszczelki i simmeringi q ≥oøyska
q úwiece q oleje q wycieraczki q ch≥odnice, zderzaki

ZAPRASZAMY DO WARSZTATU SAMOCHODOWEGO
NA  SZYBKA  I  FACHOW•  WYMIAN 

v AMORTYZATOR”W v KLOCK”W v SZCZ K,
v TARCZ HAMULCOWYCH

 v OLEJ”W v FILTR”WT£UMIK”W
Czynne w godz. 7:00 - 17:00 ,  soboty 7:00 - 13:00

PROMOCJA!!!
MONTAØ AMORTYZATOR”W T£UMIK”W - GRATIS

BEZP£ATNA WYMIANA OLEJ”W I FILTR”W
MONTAØ KLOCK”W SZCZ K LUB TARCZ HAM. - TYLKO 10 z≥

WALOR
HURTOWNIA MOTORYZACYJNA
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SKLEP MOTORYZACYJNY

vvvvv akcesoria samochodowe
vvvvv czê�ci zamienne do samochodów

krajowych i zagranicznych

FHU

Kolbuszowa, ul. Jana Paw³a II 6 �Manhattan�
tel. (0-17) 227 51 11 gsm 0 601 836 495

Z A P R A S Z A M Y !

AUTO MAR-JAN
CZ å∆I I AKCESORIA

Kolbuszowa, ul. 11 Listopada 15/1
(naprzeciwko budowy Starostwa Powiatowego)

Czynne:
poniedzia≥ek- piπtek 800 - 1730, soboty 800 - 1430

tel./fax 017/ 22 75 053, 0 605 96 23  80

DO SAMOCHOD”W KRAJOWYCH I ZAGRANICZNYCH

przeglπd
KOLBUSZOWSKI
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Redaktor naczelny - Adam JAROSZ, Stanis≥aw Bujak,
Dorota Gorzelany, Stanis≥aw Gorzelany, Adam Kowalski,
Jan SkowroÒski, Tadeusz Pos≥uszny, Benedykt Popek.
Konto: Bank Polska Kasa Opieki S.A. Grupa PEKAO S.A.
10701539-90489, £amanie i druk: "ABAKUS" sc, 36-100
Kolbuszowa, ul. Wiktora 21, tel./fax (0-17) 22 70 230. Internet:
http://www.kolbuszowa.biz.pl/abakus/html/prasa.html.Redakcja
zastrzega sobie prawo skracania materia≥Ûw. ISSN 1232-7646.

Czynne:
pn - pt  800 - 1800, sobota 800 - 1400

Pl. Wolnoúci 59, 36-100 Kolbuszowa
tel./fax 22 73 402, 22 74 730

Oferuje:
, wczasy
, wycieczki
, bilety autokarowe - krajowe

i miÍdzynarodowe
, bilety lotnicze - krajowe

i miÍdzynarodowe
, ubezpieczenia
, XERO

Zapraszamy w godz. 900-1700

w soboty  900-1300

KOLUMBUS
Biuro

Podró¿y

“Bilans” SC
oferuje swoje us≥ugi w zakresie:

n prowadzenia ksiπg podatkowych,
    zasady ogÛlne, rycza≥t
n prowadzenie ewidencji VAT
n prowadzenie ZUS

n sporzπdzania deklaracji

RYSZARD HAPTAå
Kolbuszowa, ul. 22 Lipca 13

tel. 22 72 100, 74 44 888

WITOLD STAGRACZY—SKI
Kolbuszowa, ul. Koúciuszki 10

tel. 22 70 396


